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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Створено коаліцію, обрано Прем’єр-міністра та призначено членів Кабінету 

Міністрів  "Голос України" ..............................................................................................2 

Повідомляючи про створення коаліції «Європейський вибір», Голова Верховної Ради 
О/Турчинов зазначив, що до її складу увійшли фракції «Батьківщина», «УДАР», «Свобода», 
депутатські групи «Економічний розвиток» та «Суверенна європейська Україна», а також 
народні депутати України. Загалом під коаліційною угодою підписалися 250 народних 
депутатів, проте не виключено, що її чисельність збільшуватиметься. 

Переходя границы  Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина)....................................7 

В связи с событиями в Украине Госдуме РФ будет предложено упростить не только выдачу 
российских паспортов гражданам нашей страны, но и порядок присоединения к России новых 
субъектов федерации. В Украине подобные инициативы расценили как "истеричные 
действия" и призывают Россию сделать все возможное, чтобы страны не были втянуты в 
силовое противостояние. 

Трое против дефолта  Юрий Панченко, "КоммерсантЪ" (Украина) ............................8 

Новое украинское правительство столкнулось с очень серьезными макроэкономическими 
вызовами. Проблемы значительного дефицита государственного бюджета, отсутствия денег 
на социальные выплаты, коррупции в сфере госзакупок и стимулирования экономического 
роста должны решить глава Минфина А.Шлапак, глава Минсоцполитики Л.Денисова и глава 
Минэкономразвития П.Шеремета.  

Министр экономического развития и торговли Павел Шеремета: "При 

наличии политической воли на реформы необходимо три-шесть месяцев"  

"КоммерсантЪ" (Украина) ...............................................................................................9 

П.Шеремета рассказал о своих первых ключевых задачах на ближайшие три месяца, с 
реализации которых должна начаться много лет откладываемая в Украине реформа 
экономики. 

Кабінет Арсенія  Наталія Лебідь, "Україна молода"...................................................11 

«Реальний склад уряду» і справді багатьох вразив. Фракція В.Кличка «УДАР» відмовилася 
брати участь у його формуванні, хоча й дала голоси, зате «Свобода» таки прихопила пару–
трійку вельми «жирних» портфелів, виставивши на посади своєї квоти відвертих 
непрофесіоналів. 

«Укргазвидобування» написало листа Турчинову  Віталій Княжанський, 

«День» ..............................................................................................................................14 

Український бізнес неначе в прострації: орієнтири й центри влади змістилися. Однак перший, 
хто шукатиме заступництва в поки що не усталеної нової влади, яка не окріпла, може 
розраховувати на успіх. Адже таким чином він дає позитивний сигнал всьому бізнес-
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співтовариству. Мовляв, якщо я звертаюся до влади, значить, вона повністю легітимна і в 
змозі вирішувати проблеми, що заважають мені працювати. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Вадим Новінський розповів про розмови Турчинова з Януковичем і "третю 

силу"  Українська правда ...............................................................................................15 

Відповідаючи на питання про легітимність Януковича, Новінський сказав: "Якби він був тут, з 
нами, ні у кого б не було права не визнавати його президентства, доки він сам би не написав 
заяву про відставку. Але з огляду на те, що він відсутній в країні, його легітимність під 
великим питання". 

Новый свет  Левый Берег.ua ..........................................................................................16 

Некоторое недоумение вызывают Д.Булатов и Е.Нищук. Фигуры, сами по себе, светлые и 
достойные, но не факт, что уместные в исполнительной власти. Их шансы на успех 
значительно повысит наличие квалифицированных замов. 

БЛОГИ 

Олег Ляшко: «Ми будемо воювати за Крим»  корреспондент.net ...........................18 

Це мій виступ у 2010 році, коли Рада ратифікувала харківську угоду про продовження 
перебування в Криму Чорноморського флоту. І скажіть, що я був не правий?! Все відбувається 
так, як я і передбачав. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

У Верховній Раді створили нову коаліцію – Європейський вибір  5 канал, Час 

новин ................................................................................................................................19 

В Україні новий уряд  ICTV, Факти ............................................................................19 

Рада проголосовала за новый состав Кабмина  Интер, Подробности....................20 

В Украине новая парламентская коалиция, новый Премьер и новый Кабинет 

министров  ТРК "Украина", События ..........................................................................22 

Олег Махніцький: «Клюєв відіграв одну з основних ролей щодо розгону 

студентів»  Радіо Свобода, Ваша Свобода....................................................................23 

 

Друковані видання 

Створено коаліцію, обрано Прем’єр-міністра та призначено членів Кабінету 
Міністрів  

"Голос України" 

Учора Верховна Рада сформувала коаліцію «Європейський вибір», обрала Арсенія 
Яценюка Прем’єр-міністром та призначила новий склад Кабінету Міністрів. 

Повідомляючи про створення коаліції «Європейський вибір», Голова Верховної Ради 
Олександр Турчинов зазначив, що до її складу увійшли фракції «Батьківщина», «УДАР», 
«Свобода», депутатські групи «Економічний розвиток» та «Суверенна європейська Україна», а 
також народні депутати України. Загалом під коаліційною угодою підписалися 250 народних 
депутатів, проте не виключено, що її чисельність збільшуватиметься. 

Угода про створення коаліції європейського вибору у Верховній Раді України сьомого 
скликання передбачає формування коаліційного уряду народної довіри, підтримку Програми 
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діяльності Кабінету Міністрів, а також зобов’язання послідовно і неухильно дотримуватися 
принципів цієї угоди. 

Збори коаліції, котрі відбулися просто в сесійній залі, запропонували кандидатуру 
Арсенія Яценюка на посаду Прем’єр-міністра, а в.о. Президента України Олександр Турчинов 
одразу вніс цю кандидатуру на розгляд парламенту. 

У своєму виступі з парламентської трибуни кандидат на посаду прем’єра Арсеній 
Яценюк наголосив, що головне завдання — зберегти територіальну цілісність та єдність нашої 
держави, яка незабаром стане членом Європейського Союзу, яка має велике майбутнє.  

А.Яценюк закликав усіх учасників Будапештського меморандуму гарантувати безпеку, 
територіальну цілісність, єдність України. Водночас зауважив, що під час підписання 
меморандуму країни-гаранти — Росія, США і Велика Британія — зобов’язалися взяти на себе 
відповідальність і гарантувати уникнення військових конфліктів, і що жодна з країн-сусідів за 
жодних обставин не втручатиметься у внутрішні справи України. Промовець засудив спроби 
сепаратизму на території АР Крим, зауваживши, що в Україні є дуже багато відмінностей серед 
людей — за мовною ознакою, баченням історії, релігійними переконаннями. 

Щодо мовного питання, то Яценюк переконаний, що єдиною державною мовою є 
українська, однак буде забезпечено всім національним меншинам, національно-культурним та 
етнічним групам гарантії і права їхнього розвитку. «Українська держава забезпечить всі права і 
гарантії кожному українцеві, хоч би де він проживав і якою мовою розмовляв», — запевнив 
промовець. 

Характеризуючи ситуацію в українській економіці, А. Яценюк відзначив, що державна 
казна розкрадена і порожня. Він заявив: «Я не обіцяю покращення ані сьогодні, ані завтра, наше 
основне завдання — це стабілізація ситуації в державі. За його словами, державний борг сягнув 
75 мільярдів доларів США, у 2010 році, коли Янукович став Президентом, цей борг був удвічі 
менший. Золотовалютні резерви становили три роки тому 37 мільярдів доларів США, а нині 
впали до позначки 15 мільярдів доларів. Фактично розбазарено понад 20 мільярдів доларів 
золотовалютних резервів. Отримано 37 мільярдів доларів кредитів, які зникли в невідомому 
напрямку. На єдиному казначейському рахунку — 4,3 мільйона гривень, і цих коштів не 
вистачає ні на що. Окрім того, подано низку судових позовів щодо України стосовно 
повернення позик і коштів, які отримував уряд Азарова—Януковича. У міжнародних судах 
розглядається позов про повернення трьох мільярдів доларів, отриманих під державні гарантії 
від КНР. Місце знаходження цих коштів не встановлено. За останні три роки з фінансової 
системи України на офшорні рахунки було виведено майже 70 мільярдів доларів, серед них 
кошти, які бралися в кредит під державні гарантії. 

Новий уряд, за словами А. Яценюка, буде вимушений приймати вкрай непопулярні 
рішення щодо субсидій, тарифів, скорочення соціальних програм, збереження фінансової 
системи країни. Уряд буде зобов’язаний вжити невідкладних заходів щодо скорочення видатків 
державного бюджету на утримання органів державної влади. 

Новий прем’єр також пообіцяв проводити жорстку податкову та митну політику. На 
посади керівників Державної податкової адміністрації та Державної митної служби 
призначатимуть людей не із системи, а котрі мають західне бачення і здатні навести лад у 
системі. Одне з найбільш корупційних міністерств — Міністерство доходів і зборів буде 
ліквідовано. «Мінздох повинен здохнути», — сказав А. Яценюк. 

А.Яценюк закликав Російську Федерацію виконувати всі двосторонні політичні 
зобов’язання та інвестувати в Україну. 

Серед головних завдань нового українського уряду А. Яценюк назвав початок 
переговорів із МВФ та іншими міжнародними фінансовими інституціями для отримання 
допомоги Україні, реформу правоохоронних органів задля забезпечення безпеки громадян, 
європейську інтеграцію, безвізовий режим із країнами ЄС, підписання угоди про асоціацію з ЄС 
та зону вільної торгівлі, боротьбу з корупцією, створення Національного антикорупційного 
бюро і незалежних судів, притягнення винних до кримінальної відповідальності, запровадження 
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європейських стандартів у державних закупівлях, проведення чесних і прозорих виборів 
Президента України. 

«Майбутнє України — в Європі, і Україна стане частиною Європейського Союзу», — 
запевнив А. Яценюк. 

Новий уряд А. Яценюк назвав «урядом політичних камікадзе». Але водночас пообіцяв: 
«Усе, що в наших силах, усе, що тільки  можна зробити для України, все буде зроблено. Цей 
уряд, незважаючи на надскладні завдання і ситуацію, буде працювати на єдність, стабільність, 
на мир і злагоду в Україні». 

А. Яценюк також заявив, що він не збирається балотуватився в Президенти і здає мандат 
народного депутата України. 

Під час обговорення Олександр Єфремов (Партія регіонів) заявив, що «нове керівництво 
своєю риторикою провокує ескалацію напруженості». Він також зазначив: прийняття нового 
закону про мови свідчить, що нова влада не розуміє та не враховує інтересів половини країни. 
Однак у відповідь О. Турчинов заявив, що парламент не ухвалював нового закону про мови, а 
лише скасував «недолугий документ». Водночас глава парламенту пообіцяв, що влада уважно 
ставитиметься до потреб усіх громадян. 

Анатолій Кінах зазначив, що, на думку групи «Економічний розвиток», до уряду мають 
іти не для того, щоб вирішувати власні інтереси чи інтереси тих, хто туди делегував. Він також 
закликав відновити роботу урядових комітетів, що сприятиме налагодженню співпраці між 
Кабінетом Міністрів та Верховною Радою.  

А. Кінах висловився за перегляд бюджету та закликав вжити невідкладних заходів задля 
стабілізації фінансової системи. 

Ігор Єремєєв від імені групи «Суверенна європейська Україна» наголосив, що в 
листопаді країна мала унікальний шанс підписати угоду про асоціацію з ЄС, проте 
«диктаторський режим його вкрав». Парламентарій зазначив, що після цього народ упродовж 
трьох місяців фактично вдруге виборював незалежність України. Стосовно складу уряду, то, за 
словами І. Єремєєва, його має визначити народ і не повинно бути ніяких квот. «Саме на цих 
умовах ми увійшли до складу коаліції», — сказав він. 

Андрій Парубій («Батьківщина») звернув увагу, що небезпека для України не зникла, бо 
те, що відбувається в Криму, свідчить: у сусідній державі не полишають спроб дестабілізувати 
ситуацію в Україні. «Тому дуже важливо мати легітимний майданчик, який зможе приймати 
швидкі та ефективні рішення стосовно тих загроз, які тепер, наприклад, є в Криму», — сказав 
він і закликав якнайшвидше призначити уряд загалом та силових міністрів зокрема. «Закликаю 
всіх до швидкої роботи», — наголосив А. Парубій. 

Лідер «УДАРу» Віталій Кличко найголовнішим завданням нової влади назвав наведення 
ладу в країні та проведення реформ, яких чекають люди. «Нам потрібна відповідальна влада, 
яка не повторить помилок минулого», — сказав він. В. Кличко також запропонував звернутися 
до ЄС та США із пропозицією заморозити рахунки Януковича та повернути вкрадене до 
України. «Це буде справедливо», — наголосив він. 

Олег Тягнибок «Свобода» зазначив, що диктаторський режим подолано, тому нині 
потрібно поділяти відповідальність за ситуацію в країні. «Свобода», увійшовши до складу 
коаліції, показала, що вона готова поділяти цю відповідальність», — запевнив він. 

Адам Мартинюк (КПУ), звертаючись до нової влади, закликав припинити всіляке 
свавілля. «Щоб людей не нищили, щоб не палили, щоб у нас справді була влада, яку 
підтримуватиме весь український народ», — сказав він та повідомив, що комуністи 
перебуватимуть в опозиції. 

«За» призначення Арсенія Яценюка на посаду Прем’єр-міністра проголосували 371 
народний депутат.  

О.Турчинов одразу запропонував йому зайняти місце в урядовій ложі. 

Наступним рішенням Верховна Рада звільнила тих членів попереднього уряду, яких ще 
не було усунуто від виконання обов’язків міністрів. 
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Після цього уже прем’єр А. Яценюк, перш ніж представити кандидатів у міністри, 
запитавши, «чому взагалі нині відбувається голосування за новий склад Кабінету Міністрів та 
хто зробив це можливим», нагадав, що це зробила та Небесна Сотня, яка загинула на Майдані, і 
запропонував вшанувати пам’ять про загиблих хвилиною мовчання. 

Відтак він запропонував призначити Віталія Ярему на посаду Першого віце-прем’єр-
міністра,  Олександра Сича та Володимира Гройсмана — на посади віце-прем’єрів, Остапа 
Семерака — міністром Кабінету Міністрів, Олега Мусія — міністром охорони здоров’я, Арсена 
Авакова — міністром внутрішніх справ, Олександра Шлапака — міністром фінансів, Людмилу 
Денісову — міністром соціальної політики, Павла Петренка — міністром юстиції, Євгена 
Нищука — міністром культури, Павла Шеремету — міністром економічного розвитку і 
торгівлі, Ігоря Швайку — міністром аграрної політики, Андрія Мохника — міністром екології, 
Максима Бурбака — міністром інфраструктури, Дмитра Булатова — міністром молоді та 
спорту, Юрія Продана — міністром енергетики та вугільної промисловості, Сергія Квіта — 
міністром освіти і науки. 

Новий склад уряду підтримали 331 народний депутат. 

Далі О.Турчинов як в. о. Президента повідомив: відповідно до норм Конституції вносить 
подання про призначення в. о. міністра закордонних справ Андрія Дещицю та в. о. міністра 
оборони адмірала Ігоря Тенюха. Ці кандидатури, відповідно, підтримали 322 та 326 народних 
депутатів. Після того, як урядовці склали присягу на вірність українському народу, Прем’єр-
міністр А. Яценюк запропонував народним депутатам схвалити програму діяльності Кабінету 
Міністрів. Оскільки основні її тези було озвучено в доповіді нового глави уряду, то документ 
ухвалено без обговорення. «За» проголосували 294 народні депутати. 

Зранку в сесійній залі зареєструвалися 364 депутати. На початку пленарного засідання 
Голова Верховної Ради, в. о. Президента України Олександр Турчинов повідомив, що сьогодні 
близько п’ятої години ранку злочинці у військовому камуфляжі з автоматичною зброєю, 
гранатометами і вибухівкою захопили будівлю Верховної Ради і Ради міністрів Автономної 
Республіки Крим. О. Турчинов поінформував, що дав доручення силовим структурам вжити 
всіх заходів для захисту громадян, покарання злочинців відповідно до законодавства України і 
деблокування будівлі. Глава парламенту звернувся до всіх громадян України з проханням 
зберігати спокій, а до всіх патріотів — захищати адміністративні будівлі. 

«Будь-які спроби будь-кого захоплювати адміністративні будівлі в Україні — і на Заході, 
і на Сході, і на Півночі, і на Півдні — буде розцінюватися як злочин проти Української держави 
з усіма наслідками, які повинні бути», — сказав Турчинов. Він звернувся до керівництва 
Російської Федерації щодо дотримання базових угод російської військової присутності в АРК 
та Севастополі та недопущення порушення законів України військами Чорноморського флоту 
Російської Федерації на території України. Голова Верховної Ради також звернувся до 
військових керівників ЧФ РФ з вимогою: всі військові повинні перебувати в межах території, 
яка окреслена підписаною угодою. «Будь-які пересування військових, тим паче зі зброєю, за 
межами цієї території, буде оцінено нами як військова агресія», — наголосив О. Турчинов. 
Голова Верховної Ради звернувся і до українського народу: «Для того, щоб вороги України не 
пробували розхитувати ситуацію та не посягали на нашу територію, ми повинні сьогодні 
негайно приступити до формування уряду, який повинен відновити правопорядок і законність». 
Звертаючись до депутатів, О. Турчинов сказав: «Сьогодні парламент не завершить свою роботу, 
поки уряд не буде сформовано». Він подякував людям, які сьогодні прийшли під стіни 
Верховної Ради захистити парламент від провокаторів та екстремістів. «На нас з вами лежить 
відповідальність, Українська держава зможе захистити свій суверенітет, незалежність своєї 
території». 

О.Турчинов повідомив, що керівники фракцій нині завершують перемовини та 
найближчим часом оголосять про створення коаліційної більшості у парламенті та внесуть 
кандидатуру нового Прем’єр-міністра. І доки тривають політичні консультації, закликав 
парламент розглядати закони за скороченою процедурою. Представникам депутатських фракцій 
і груп було надано слово. 
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Потім депутати перейшли до розгляду проектів законів згідно з порядком денним. О. 
Турчинов зауважив: як тільки депутатські фракції будуть готові оголосити про створення 
коаліції, парламент одразу перейде до розгляду цього питання. 

На розгляд парламенту було винесено проект змін до Закону «Про застосування амністії 
в Україні», який передбачав повну реабілітацію політичних в’язнів. Ішлося про звільнення 
людей, яким за часи правління Януковича «шили» кримінальні справи з відвертим політичним 
підтекстом — справи Павличенків, васильківських та запорізьких «терористів» та інші. Юрій 
Мірошниченко (Партія регіонів) запропонував чітко визначити перелік статей, до яких 
застосовуватиметься амністія, щоб під помилування не потрапили справжні злочинці — вбивці, 
ґвалтівники, грабіжники. Деякі промовці зауважували, що амністію може оголошувати лише 
Президент України і закликали чітко дотримуватися юридичної процедури в ухваленні рішень 
парламенту. Натомість головуючий наголосив, що йдеться не про помилування, а про 
політичну реабілітацію. За прийняття законопроекту за основу та в цілому проголосували 277 
депутатів. Після цього рішення депутати проголосували за визнання такою, що втратила 
чинність, попередню постанову парламенту щодо амністії політичних в’язнів. 

Після голосування О. Турчинов закликав працювати над реформуванням всієї судової 
гілки влади: «Без люстрації і відновлення всієї судової системи ми не зможемо мати чесні суди, 
чесне судочинство України і головне — довіру громадян до судових рішень». 

Депутати розглянули і прийняли за скороченою процедурою пакет законодавчих актів 
щодо приведення у відповідність із Конституцією України законів щодо діяльності органів 
центральної виконавчої влади для повернення до парламентсько-президентської форми 
правління. Автор законопроекту «Про Кабінет Міністрів України» Інна Богословська 
запропонувала прийняти його лише в першому читанні. 

Микола Томенко («Батьківщина») запропонував до перехідних положень закону додати 
такий пункт — доручити до 25 травня 2014 року Верховній Раді внести зміни та доповнення до 
цього закону. Законопроект про Кабінет Міністрів було прийнято за основу та в цілому 313 
голосами. 

За такою само процедурою 308 голосами було ухвалено законопроект про внесення змін 
до Закону України «Про центральні органи виконавчої влади» щодо приведення його у 
відповідність з Конституцією. 

В цілому ухвалено й законопроект про внесення змін до Закону України «Про місцеві 
державні адміністрації» щодо приведення його у відповідність з Конституцією України. 

«Я дякую народним депутатам, які створили законодавчий фундамент для відновлення 
роботи виконавчої влади», — зазначив Голова Верховної Ради Олександр Турчинов. 

Народні депутати ухвалили законопроект про внесення змін до статті 2 Закону України 
«Про визнання таким, що втратив чинність Закону України від 7 жовтня 2010 року № 2592-VІ 
«Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо приведення їх у відповідність 
із Конституцією України». За словами автора законопроекту Сергій Терьохіна, йдеться про 
юридичне уточнення, зокрема, замість словосполучення «законів України» пропонується 
написати «юридичні норми законів України», які відповідають нормам Конституції від 2004 
року. «Так ми ліквідовуємо безлад в різних сферах, зокрема у податковій, який утворився після 
рішення, ухваленого 23 лютого», — сказав парламентарій. 

На пропозицію голови Комітету Верховної Ради з питань державного будівництва та 
місцевого самоврядування Давида Жванії парламентарії ухвалили низку постанов про 
призначення окремих позачергових виборів. Отож 25 травня одночасно з виборами Президента 
відбудуться вибори Чернівецького, Херсонського, Миколаївського, Одеського, Охтирського, 
Ніжинського, Сакського, Фастівського, Феодосійського, Нетішинського, Лисичанського, 
Ровеньківського, Канівського, Сніжнянського, Першотравенського, Христинівського, 
Верхньодніпровського, Білопільського, Барвінківського, Кам’янського, Кременецького, 
Збаразького, Родинського, Перевальського, Жмеринського міських голів. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=320773 
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Переходя границы  

Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина) 

По словам источников в российском парламенте, поправки в закон 2001 года "О порядке 
принятия в РФ и образовании в ее составе нового субъекта РФ" инициирует фракция 
"Справедливая Россия". Сейчас ст. 4 закона ("Условия принятия в РФ нового субъекта") 
предполагает, что решение о присоединении к РФ другой страны или ее части осуществляется 
"по взаимному согласию РФ и данного иностранного государства", которое подтверждается 
международным договором. Эту процедуру предлагается упростить так, что для присоединения 
территории будет достаточно "волеизъявления народа", выраженного, например, в форме 
референдума. 

То, что такой законопроект "вносится в думу", подтвердил первый зампред фракции 
"Справедливая Россия" Михаил Емельянов. Первый вице-спикер госдумы от "Единой России" 
Александр Жуков вчера заявил, что "не только фракциями, но и в администрации президента, и 
в правительстве" прорабатывается вопрос об упрощенном порядке предоставления российского 
гражданства гражданам СНГ. А после того как депутаты "на месте ознакомятся с ситуацией", 
дума решит и вопрос о целесообразности проведения специального заседания по ситуации в 
Украине, сказал он. Поскольку "все меняется очень быстро", это может произойти в ближайшие 
дни во внеплановом порядке, предполагает собеседник "Ъ" в думе. 

Как известно, 26 февраля в Крым прибыла большая группа российских депутатов. 
Делегацию партии "Единая Россия" в Крыму возглавил лидер фракции Владимир Васильев. 
Лидер "Справедливой России" Сергей Миронов, говорят в партии, прибыл без "группы 
поддержки". Владимир Жириновский должен приехать сегодня. Лидер КПРФ Геннадий 
Зюганов не поехал, но в Украину выехал его советник, депутат Александр Ющенко. Кроме 
того, направляется и глава комитета по обороне Владимир Комоедов (экс-командующий 
Черноморским флотом). 

В думе отмечают, что дальнейшие действия, которые может предпринять Москва, 
зависят от Киева, и не скрывают, что направленные на Украину законопроекты могут стать 
лишь "средством давления" на новые власти. "Это скорее демонстрация возможностей",— 
заявил политолог Георгий Чижов, который не верит в возможность "силовых действий". 

В конфликт, который разворачивается вокруг Крыма, включился и Татарстан. Глава 
республики Рустам Минниханов призвал крымских татар "к миру и согласию с русским 
населением". А вчера на внеочередном заседании парламента республики депутаты осудили 
Майдан, а заодно призвали русских, украинцев и крымских татар решать 
"внутригосударственные противоречия", сохранив межнациональный мир. Чтобы донести 
позицию до крымчан, парламент Татарстана также решил отправить в Украину делегацию из 
пяти депутатов. Спикер Фарид Мухаметшин подчеркнул: "Мы не приемлем никакого иного 
вмешательства, кроме как дипломатического, консультативного". В свою очередь экс-
президент Татарстана, госсоветник республики Минтимер Шаймиев, заявив о "необходимости 
защиты интересов огромного количества русских" в Крыму, напомнил, что Украина — 
"суверенное государство": "Это их внутригосударственный конфликт". 

В комитете Верховной рады по иностранным делам эту инициативу назвали 
"истерическими действиями". "Украина должна реагировать спокойно. Мы должны сделать все, 
чтобы не допустить силового сценария в этой ситуации, несмотря на то что Кремль начинает 
звенеть оружием и выдавать такие бессмысленные инициативы. Для России территориальные 
претензии к соседям могут закончиться внутренними проблемами с сепаратизмом в других 
субъектах РФ, а несоблюдение соглашений относительно гарантий территориальной 
целостности Украины ударит по международному имиджу РФ",— заявил член комитета 
народный депутат Владимир Арьев ("Батькивщина"). "Нужно договариваться, вырабатывать 
общую позицию, но прежде всего мы должны сохранить территориальную целостность 
Украины",— согласился с коллегой член комитета народный депутат Николай Солошенко 
(Партия регионов). 

http://www.kommersant.ua/doc/2417999 
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Трое против дефолта  
Юрий Панченко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Новое украинское правительство столкнулось с очень серьезными 
макроэкономическими вызовами. Проблемы значительного дефицита государственного 
бюджета, отсутствия денег на социальные выплаты, коррупции в сфере госзакупок и 
стимулирования экономического роста должны решить глава Минфина Александр Шлапак, 
глава Минсоцполитики Людмила Денисова и глава Минэкономразвития Павел Шеремета. Но 
если первые два министра уже имеют опыт работы в госаппарате, то у господина Шереметы 
есть шанс реализовать свои знания ученого-экономиста на практике. Именно этим министрам 
предстоит провести непопулярные в обществе реформы, требуемые экспертами МВФ. 

Макроэкономических пунктов в программе действий нового правительства оказалось 
немного. Правительство констатировало депрессивное состояние экономики, критический 
уровень инвестиционного климата и многомиллиардные долги в социальной сфере. Для 
решения этих проблем была обещана жесткая бюджетная экономия, включая радикальное 
уменьшение субсидий, влияющих на конкуренцию, и тщательный пересмотр всех льгот. 
Планируется также секвестировать госбюджет на 2014 год исходя из реалистичных 
макроэкономических прогнозов. 

Новоназначенные министры обещают добиться принятия новой редакции Налогового 
кодекса (Кодекс экономического роста), законов по демонополизации экономики, расширения 
свободы предпринимательства и восстановления доверия инвесторов. В программе действий 
указана приверженность нового правительства принципу неприкосновенности прав 
собственности. Тем самым правительство дало понять, что не потерпит реприватизации, 
разговоры о необходимости которой появились в последние дни. 

Для реализации экономической части программы министром экономического развития и 
торговли назначен Павел Шеремета, министром финансов — Александр Шлапак, а министром 
социальной политики — Людмила Денисова. Значительного опыта работы в госструктурах нет 
лишь у Павла Шереметы. В 2007-2010 годах Денисова была главой Минсоцполитики, а в 
нынешнем созыве Верховной Рады возглавляла подкомитет по вопросам государственного 
социального страхования и развития социального диалога. По ее словам, основной задачей 
министерства является обеспечение всех необходимых платежей, в первую очередь пенсий. 
"Сбои в выплатах уже есть: нам необходимо 4 млрд грн для выплат накопившейся 
задолженности. Кроме того, нужно организовать работу Госказначейства так, чтобы найти 400 
млн грн для выплат долгов по больничным листам. Однако самая большая проблема — выплата 
мартовских пенсий. Для выплат 4-7 марта следует начать финансирование уже завтра, а для 
этого необходимо найти 8 млрд грн",— сообщила Людмила Денисова. Новый министр не 
комментирует свою политику в отношении пенсионной реформы. Ранее Денисова критиковала 
ее реализацию. "Пока необходимо провести тщательный анализ всех документов в пенсионной 
сфере. Помимо этого, следует воспрепятствовать массовому уходу на пенсии судей, которые 
боятся люстрации, но могут рассчитывать на громадные одноразовые пенсионные выплаты",— 
пояснила она. Впрочем, против отмены пенсионной реформы выступил премьер-министр 
Арсений Яценюк. 

Обеспечить правительство финансами должно Министерство финансов. Его новый глава 
Александр Шлапак имеет опыт работы такого уровня. Он возглавлял Министерство экономики, 
работал заместителем главы Нацбанка, председателем Госказначейства, первым замглавы 
секретариата президента. После президентских выборов 2010 года господин Шлапак не работал 
в органах госвласти. Эксперты поддерживают назначение нового главы ведомства. "Это 
человек с необходимым опытом и знаниями, а главное — с чистой репутацией",— отмечает 
президент ИК Dragon Capital Томаш Фиала. 

Основной задачей, стоящей перед новым министром, станет возобновление 
кредитования Международным валютным фондом. О готовности правительства выполнить 
условия МВФ уже заявил Арсений Яценюк. По словам Шлапака, правительство ожидает 
прибытия миссии МВФ на следующей неделе. "Это будет новая программа. Будем просить 
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сумму в размере минимум $15 млрд",— пояснил он. При этом в МВФ заявляют о готовности 
реагировать очень быстро, что позволяет рассчитывать на экстренное открытие линии для 
Украины. "Мы готовы помочь, ситуация срочная, и мы чувствуем эту срочность",— заявил 
вчера на брифинге в Вашингтоне представитель фонда Джерри Райс. 

Для восстановления сотрудничества с МВФ Минфину как минимум предстоит снизить 
государственные расходы. По словам Александра Шлапака, бюджет будет пересмотрен до 
конца марта. "Мы сделаем бюджет на реальных макропоказателях, реальной доходной базе, и 
предложим парламенту. Нужно принять реальный бюджет, каким бы болезненным он ни 
был",— уточнил он. Ситуация с наполнением госбюджета усугубляется нежеланием власти 
назначать главу Министерства доходов и сборов. Ведомство ликвидируют, а вместо него 
создадут налоговую и таможенную службы (см. вчерашний "Ъ"). "На эти посты предлагаются 
представители украинских офисов компаний "большой четверки" — руководители офисов или 
ведущие специалисты аудиторских компаний. Однако утвержденных кандидатов еще нет",— 
отмечает источник "Ъ", знакомый с ходом консультаций вокруг новых кадровых назначений. 

Из всех министров макроэкономического блока опыта работы в госструктурах нет лишь 
у Павла Шереметы, приглашенного в правительство по квоте общественного объединения 
"Майдан". Господин Шеремета является основателем и первым деканом Киево-Могилянской 
бизнес-школы, а с 2012 года возглавляет Киевскую школу экономики. Перед главой МЭРТ 
стоит задача проведения масштабной экономической реформы, реформирования системы 
госзакупок (о планах господина Шереметы подробнее читайте блицинтервью.—"Ъ"), а также 
защиты украинских товаропроизводителей на внешних рынках, в первую очередь — на рынках 
Таможенного союза. "Сейчас, когда экономика близка к коллапсу, экономические реформы 
нужно и можно проводить, просто руководствуясь здравым смыслом. Основные барьеры для 
экономического роста видны невооруженным глазом, вопрос номер один повестки дня — 
дерегуляция",— сказал руководитель аналитического департамента SP Advisors Виталий 
Ваврищук. 

При этом потребуется выстраивать новые экономические отношения и с Евросоюзом, и 
с Россией — министерство должно быть готово адекватно и в короткие сроки отреагировать на 
угрозу очередной торговой войны с Россией, полагает господин Ваврищук. "Важно, чтобы 
ведомство наконец-то начало выполнять функции центра макроэкономического 
прогнозирования. Озвучиваемые правительством прогнозы носят декларативный характер, они 
не дают никакого ориентира бизнесу и населению",— говорит эксперт. 

http://www.kommersant.ua/doc/2418386 

Министр экономического развития и торговли Павел Шеремета: "При наличии 

политической воли на реформы необходимо три-шесть месяцев"  

"КоммерсантЪ" (Украина) 

П.Шеремета рассказал о своих первых ключевых задачах на ближайшие три месяца, с 
реализации которых должна начаться много лет откладываемая в Украине реформа экономики. 

— Какими будут ваши первые шаги в новой должности? 

— В первую очередь нам нужно определиться со своими целями. Время сейчас 
напряженное, и времени у нас мало. Я разделил бы свои задачи на три группы. В краткосрочной 
перспективе — это борьба с коррупцией. Это и новый закон о госзакупках, и создание четких и 
прозрачных структур, способных существенно снизить уровень коррупции в стране. В 
среднесрочной перспективе, а в условиях работы нашего правительства это вопрос одного-двух 
месяцев, основной задачей станет удешевление и упрощение ведения бизнеса в Украине. Для 
этого необходимо внедрить нормы, которые очень быстро могут дать положительный 
экономический эффект. Я мечтаю о месте Украины в десятке стран—лидеров по легкости 
ведения бизнеса. Третье — увеличение конкурентоспособности Украины благодаря ее 
человеческому капиталу. Я уже советовался по этому вопросу с новоназначенным министром 
молодежи и спорта, со своим другом министром образования, и вместе мы будем проводить 
широкие консультации с бизнесом — узнавать, какие люди и какие навыки им необходимы. 
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Для развития бизнеса и привлечения инвестиций в страну нам нужно предлагать работников 
соответствующей квалификации. Это долгосрочная цель, но начинать реализовывать ее 
необходимо уже сегодня. Это позволит Украине перейти от сырьевой экономики к 
постиндустриальной. 

— У вас уже есть понимание, кто будет вашими заместителями, останутся ли на 

своих местах нынешние чиновники? 

— О кадровых назначениях говорить рано, но команда у меня есть. Решения по 
заместителям я еще не принял — завтра будет совещание, где оно и будет приниматься. 

— На какой рост экономики Украины можно рассчитывать в нынешнем году? И какой 

будет инфляция, учитывая нынешнюю девальвацию гривны? 

— Таких оценок в министерстве пока нет. Ученые считают, и я им верю, что инфляция в 
нынешнем году составит 6-8%. Что касается оценок роста экономики, то прогнозы 
корректируются в сторону ухудшения. Ученые ожидают от нуля до 1%. Однако мы как 
министерство должны работать на плюс и сделать все, чтобы обеспечить рост экономики. 

— Какие шаги вы планируете в реформе системы госзакупок? 

— Пока я не хочу об этом говорить, но, возвращаясь к первому вопросу, скажу: первое, 
что я сделаю,— я буду слушать. Я буду консультироваться со специалистами и вместе с ними 
точечно разрабатывать каждый шаг. Это будет комплекс мер. 

— Электронные торги решат эту проблему? 

— Они есть в нашем плане. 

—Относительно дерегуляции часто говорят, что Украине нужно полностью перенять 

лучшие в мире законы в этой сфере... 

— Я сторонник такого подхода: взять лучший опыт и адаптировать его, учитывая 
украинскую специфику. Тем более что как таковой украинской специфики в данной сфере нет. 
Достаточно просто скопировать лучшие мировые практики. 

— Опыт каких стран может стать примером для Украины? 

— Есть три страны, находящиеся в топ-10 по легкости ведения бизнеса. Сингапур — N1, 
Малайзия — N6, и Грузия — N8. Их опыт для меня является примером. 

— Сколько необходимо времени для проведения таких реформ? 

— Все зависит от политической воли. Грузия показала, что при ее наличии можно все 
сделать очень быстро. При наличии такой воли на реформы необходимо три-шесть месяцев. 

— Как будут решаться проблемы украинского экспорта на российском рынке? В 

частности, РФ грозит нам увеличить таможенные ставки после подписания соглашения с 

Евросоюзом. 

— Нам необходимо вести диалог с Россией, причем на всех уровнях. При этом нам 
нужно интенсифицировать диалог с Евросоюзом. Режим свободной торговли с ЕС должен 
заработать как можно раньше, чтобы минимизировать возможные негативные эффекты от 
препятствий на различных рынках. 

— Предыдущее правительство инициировало пересмотр условий членства Украины в 

ВТО... 

— Этот вопрос на повестке дня не стоит. 

— ЕС и другие члены ВТО критикуют Украину за введение защитных мер в отношении 

автомобилей. Будут ли они отменены? 

— Этот вопрос будет обсуждаться. Ответа на него я дать пока не могу. 

http://www.kommersant.ua/doc/2418386 
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Кабінет Арсенія  

Наталія Лебідь, "Україна молода" 

Після демонтажу паркану біля Верховної Ради — перманентний мітинг. Люди з 
плакатами, люди в цивільному і в плямистих одностроях, люди з ідеями та без, романтики і 
просто приблуди заполонили весь простір перед парламентом. Журналістські посвідчення 
перевіряють лише безпосередньо в будівлі, а не на трьох блок–постах по периметру, як раніше. 
Принаймні так було вчора — в день, коли вирішувалась доля нового Кабміну. 

Напередодні з його складом познайомили Майдан. Мітингова юрба щодо деяких персон 
висловила схвалення, а щодо деяких — скепсис та навіть обурення. Політики послухали vox 
populi, але не… почули. Після перемоги в них різко погіршився слух — мабуть, внаслідок 
пост-стресового синдрому. Саме з ним новий уряд на чолі з Арсенієм Яценюком, який сам себе 
називає «урядом смертників», тимчасово правитиме країною в умовах кризи до позачергових 
виборів Президента, що відбудуться в травні–червні. 

Розмови на підвищених тонах 

В. о. Президента Олександра Турчинова, який ввечері 26 лютого оголошував зі сцени 
Майдану кандидатури до складу майбутнього уряду, віче освистало. Але права рука Юлії 
Тимошенко — не та людина, котра багато рефлексує. Він бере голосом, а, точніше, майже 
криком — грізне гарчання в мікрофон добре вдається Турчинову тоді, коли поблизу не наступає 
«Беркут». «Банда втекла з країни, лишивши Україну без влади, Кабміну, облдержадміністрацій. 
Ми маємо будувати нову владу», — переконував він. Проти нової влади Майдан не 
заперечував, от тільки вкладав у це поняття дещо своє. 

Думки в юрбі були різні, але загалом віче не підтримало, зокрема, кандидатуру Арсена 
Авакова на посаду глави МВС. У випадку з Аваковим роль «бога з машини» знов спробував 
зіграти сотник Самооборони Володимир Парасюк — той самий, чиї слова про наступ на владу 
21 лютого змінили хід подій революції. «Я цього (призначення Авакова. — Авт.) як громадянин 
України не допущу. Мені совість не дозволить (…). Вони мають ще цілу ніч. Хай думають, хай 
вирішують. Є дуже багато достойних людей, які можуть очолити це міністерство. Тому якщо 
вони нас чують, то перед Небесною сотнею завтра міністр має бути інакший», — заявив 
молодий львів’янин Парасюк. 

Проте цього разу його виступ не мав такого ефекту, як без малого тиждень тому. Все–
таки нова влада розуміє, що в неї коктейлі Молотова не полетять. А відтак ухвалює рішення на 
власний розсуд. Навіть перед лицем Небесної сотні. 

Останній, до речі, нашвидкоруч зробили щось на зразок меморіалу в кулуарах Ради. 
Інсталяція представляє собою доріжку з поставлених на підлогу невеличких портретів у 
тернових вінках. На них майже ніхто не звертає уваги, сотні ніг снують повз — депутати (і не 
лише) ділять портфелі. 

Ось представлена як глава Антикорупційного бюро Тетяна Чорновол — відповідає на 
питання про «творчі плани»: «Про яку конкретику може йти мова, якщо я ще не знаю, хто чим 
займається?» — не без легкого роздратування говорить опозиційна журналістка, авторка 
резонансних розслідувань діянь режиму Януковича, жорстоко побита в грудні. «Будуть виклики 
— буду займатися. Якщо мені надійде скарга, що в якомусь міністерстві має місце корупція, — 
діятиму. Але ще міністри не призначені, то про які плани ми говоримо?» — каже Тетяна, 
керівник органу з дуже неясними повноваженнями. Вона — одна з тих представників 
громадськості, якими «Батьківщина» і «Свобода» розбавили коаліційний уряд, сформований 
відповідно до повернутої в дію Конституції–2004. 

У першій половині дня 27 лютого планів не мав і Борис Тарасюк — тоді ще кандидат у 
віце–прем’єри з питань євроінтеграції. «Яка нова посада? Я не маю іншої посади, окрім мандата 
народного депутата, — прохолодно відповідає у він стосовно своїх перших кроків. — Я маю 
чітку програму, але не на цю посаду». На уточнююче питання журналістів, чи мітить він на 
інше крісло, розвертається та йде. 
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Не поспішає натомість Ольга Богомолець — вона пояснює свою відмову від портфеля 
гуманітарного віце–прем’єра: «Мені була надана неправильна інформація щодо складу 
Кабміну, і коли я дізналась про реальний склад уряду і про те, що там не всі люди відповідають 
трьом вимогам — чесність, гідність, професіоналізм, я повідомила всім, що я відмовляюся», — 
сказала героїня медслужби Майдану. 

Вони ділили апельсин 

«Реальний склад уряду» і справді багатьох вразив. Фракція Віталія Кличка «УДАР» 
відмовилася брати участь у його формуванні, хоча й дала голоси, зате «Свобода» таки 
прихопила пару–трійку вельми «жирних» портфелів, виставивши на посади своєї квоти 
відвертих непрофесіоналів. 

Нових облич в уряді вистачає: міністри Шеремета, Нищук, Дещиця, Квіт, Булатов; 
журналістка Сюмар — у ролі заступника секретаря РНБО Парубія, журналісти Чорновол та 
Соболєв — антикорупційні та люстраційні «рефері». Далеко не в кожному з перерахованих 
випадків зрозумілі мотиви такого призначення, окрім того, що «людина хороша» і є активним 
учасником Майдану. Решта — стара, але не завж-ди добра гвардія, котра вже входила або до 
попередніх урядів, або до складу парламенту, або до структур виконавчої влади (Тарасюк, 
Тенюх, Гройсман, Денисова, Семерак, Продан, Аваков). 

Була у списку імен і зовсім темна конячка — кандидат у міністри оборони Петро 
Михник, щодо якого всі співрозмовники «УМ» у Раді перепитували в один голос: «Ви маєте на 
увазі «Мохник»? Ні,йшлося саме про Михника — квоту «афганців», данину Самообороні 
Майдану. Пізніше, щоправда, Михника замінив 55–річний уродженець Стрия Ігор Тенюх — 
командувач Військово–морських сил часів президентства Ющенка, «помаранчевий» адмірал, із 
2012 року — член ВО «Свобода». А от, власне, «свободівець» Андрій Мохник в уряді лишився 
— разом з однопартійцями Швайкою та Сичем він отримав портфель за квотою своєї партії. 

Надто слабенька надія на те, що з інженера–будівельника Андрія Мохника постане 
професійний міністр екології (ну жила людина в Прип’яті — подумаєш!), а ідеолог «Свободи», 
екс–голова Івано–Франківської облради Олександр Сич «склеїть» гуманітарну політику 
Західної і Східної України на посаді віце–прем’єра. А пропонованого на МінАПК бізнесмена із 
фракції «Свободи» Мирного замінив його колега–нардеп Швайка — політик, радикальний 
націоналіст із Харкова, який має ще менше відношення до аграрної промисловості. 

Багато хто називає новий уряд «тимошенківським», у який лише для прикриття та 
зміцнення коаліції залучили представників «Свободи» та громадського активу Майдану. Так, 
нового главу Мінпаливенерго Юрія Продана називають «рукою Юлі» в такій важливій галузі — 
власне, він працював в уряді Тимошенко 2007. —Поки керівники ділили портфелі, Рада вчора 
ще раз амністувала політв’язнів часів Януковича — за законом Олега Ляшка, який містив 
уточнений список тих, проти кого була порушена кримінальна справа, і в якому чомусь було 
відсутнє прізвище Юрія Луценка, а також призначили деякі місцеві вибори та — головне — 
оголосила про створення коаліції. В попередньому номері «УМ» ми прогнозували коаліцію у 
складі 240 народних депутатів, але парламентарії згуртувались і перевершили наші сподівання 
— нова владна більшість під назвою «Європейський ви-бір» зібрала 250 народних обранців. 

До її складу ввійшли фракції «Батьківщина», «УДАР», «Свобода» і дві новостворені 
депутатські групи — «Економічний розвиток» (під егідою Анатолія Кінаха) та «Суверенна 
європейська Україна» (дітище позафракційних нардепів, Єремєєва, Литвина і т.д.). 

Останні правки в кадровий склад уряду вносилися «на коліні» — напередодні на 
Майдані взагалі не називали претендентів на Мінінфраструктури й Міноборони, а очільника 
МінАПК переграли без пояснень. Транспортом керувати зрештою поставили нардепа від 
«Батьківщини», екс–члена «Фронту змін», земляка Арсенія Яценюка по Чернівцях Максима 
Бурбака, 38–річного голову ГО «Міжрегіональна аграрна спілка», який раніше очолював ТОВ 
«Буковина автоальянс». 

Зрештою за склад нового уряду було віддано аж 331 голос. Арсеній Яценюк, за якого 
особисто віддали аж 371 голос, узяв нову висоту — після міністра економіки Криму, в.о. глави 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

13 

Нацбанку, міністра закордонних справ, Голови Верховної Ради й лідера найбільшої опозиційної 
фракції. 

«Це буде уряд політичних смертників. Ласкаво просимо до пекла», — так Яценюк 
визначає умови роботи свого Кабміну в час гострої економічної й політичної кризи. За його 
словами, «ключовим завданням нового українського уряду є європейська інтеграція, безвізовий 
режим для українських громадян і угода з Європейським Союзом, угода про політичну і 
економічну асоціацію, угода про повноцінну зону вільної торгівлі». «Ми повинні побудувати 
новий стиль відносин із Росією. Ті відносини, коли Україна, яка рухається до ЄС, яка є 
європейською державою, є справжнім партнером, добрим сусідом і тією Україною, яка бажає 
добра Росії», — також сказав новий Прем’єр. Щоправда, всупереч вимогам нової–старої 
Конституції, програму свого уряду пан Арсеній так і не представив. В «інавгураційній промові» 
натомість Яценюк заявив, що складає мандат народного депутата й не має наміру балотуватися 
в президенти. 

НОВИЙ КАБМІН 

Прем’єр–міністр — Арсеній Яценюк (досі — лідер фракції ВО «Батьківщина») 

Перший–віце–прем’єр — Віталій Ярема, відповідатиме за правоохоронний і силовий 
блок (народний депутат від ВО «Батьківщина») 

Віце–прем’єр — Олександр Сич (народний депутат від ВО «Свобода») 

Віце–прем’єр з питань євроінтеграції — Борис Тарасюк (екс–очільник НРУ, міністр 
закордонних справ в уряді Ющенка, Тимошенко та ін., народний депутат від ВО 
«Батьківщина») 

Віце–прем’єр з регіональної політики — Володимир Гройсман (безпартійний, мер 
Вінниці) 

Міністр юстиції — Павло Петренко (магістр права, народний депутат від ВО 
«Батьківщина») 

Міністр фінансів — Олександр Шлапак (міністр економіки у 2000–2001 рр., голова 
Держказначейства в 2005–2006 рр., один із керівників секретаріату Президента Ющенка) 

Міністр економіки — Павло Шеремета (засновник Києво–Могилянської бізнес–школи, 
президент Київської школи економіки) 

Міністр освіти — Сергій Квіт (президент Києво–Могилянської академії) 

Міністр соцполітики — Людмила Денисова (обіймала аналогічну посаду в уряді 
Тимошенко, народний депутат від ВО «Батьківщина») 

Міністр екології — Андрій Мохник (заступник голови фракції ВО «Свобода») 

Міністр культури — Євген Нищук (актор театру «Сузір’я», «голос сцени Майдану» та 
Помаранчевої революції) 

Міністр аграрної політики — Ігор Швайка (народний депутат від ВО «Свобода», юрист) 

Міністр кабінету міністрів — Остап Семерак (депутат VI скликання від «Батьківщини», 
екс–член ПРП) 

Міністр охорони здоров’я — Олег Мусій (лікар, координатор волонтерської служби 
Майдану) 

Міністр палива та енергетики — Юрій Продан (обіймав аналогічну посаду в часи 
президентства Ющенка в уряді Тимошенко) 

Міністр молоді і спорту — Дмитро Булатов (один із лідерів Автомайдану, бізнесмен) 

Міністр внутрішних справ — Арсен Аваков (народний депутат від ВО «Батьківщина», 
бізнесмен, комендант Майдану) 

Міністр інфраструктури — Максим Бурбак (народний депутат від ВО «Батьківщина») 

У статусі «виконувача обов’язків» лишилися керівники двох відомств — оборони 
(призначено Ігоря Тенюха, командувача ВМСУ за президентства Ющенка) та закордонних 
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справ (Андрій Дещиця, екс–посол з особливих доручень МЗС України та спеціальний 
представник голови ОБСЄ з питань конфліктів). 

При цьому Антикорупційне бюро та Люстраційний комітет пропонується очолити 
відповідно громадським діячам Тетяні Чорновол й Ігорю Луценку, а посаду секретаря РНБО та 
його заступника, ймовірно, закріплять за нардепом Андрієм Парубієм («Батьківщина»). 

«Правий сектор» посад не отримав. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2423/180/86185/ 

«Укргазвидобування» написало листа Турчинову  
Віталій Княжанський, «День» 

Український бізнес неначе в прострації: орієнтири й центри влади змістилися. Однак 
перший, хто шукатиме заступництва в поки що не усталеної нової влади, яка не окріпла, може 
розраховувати на успіх. Адже таким чином він дає позитивний сигнал всьому бізнес-
співтовариству. Мовляв, якщо я звертаюся до влади, значить, вона повністю легітимна і в змозі 
вирішувати проблеми, що заважають мені працювати. 

Схоже, серед перших це зрозуміли в найбільшій газовидобувній компанії країни ПАТ 
«Укргазвидобування». В середу перший заступник глави її правління Олексій Тамразов, в обхід 
несформованого ще уряду, надіслав листа виконуючому обов’язки президента країни 
Александру Турчинову. 

Обґрунтовуюча частина цього послання, безумовно, не позбавлена сенсу й логіки. 
«Укргазвидобування» скаржиться на норми законодавства, що вимагають від компанії продажу 
через спецаукціони за зниженими цінами (нібито для потреб населення) всього скрапленого 
газу, виробленого на Шебелінському газопереробному заводі, що належить компанії. 
Називаються цифри: обсяг виробленого скрапленого газу — близько 200 тисяч тонн на рік, 
реальні потреби населення — близько 35 тисяч тонн на рік. Різниця — 165 тисяч тонн — 
скуповувалися підприємствами-посередниками, наголошується в листі, яких, згідно з 
інформацією в ЗМІ, пов’язують з Сергієм Курченком. Ці ресурси використовувалися для 
заправки автотранспорту. «Така ситуація призвела до недоотримання близько 1 млрд грн 2013 
року й досі приносить збитки «Укргазвидобування» в сумі близько 100 млн грн щомісячно», — 
відзначають у компанії. (Водночас не може не викликати здивування стилістика окремих місць 
цього послання, зокрема, революційний зворот, адресований в. о. президента: «пропонуємо 
терміново» внести зміни до законодавства.) 

І дійсно, як раніше повідомлялося, 2013 року Шебелинський ГПЗ скоротив переробку 
газового конденсату в порівнянні з 2012 роком на 11,9% (на 79,1 тис. тонн), знизив випуск 
бензину на 21,5% (на 80,7 тис. тонн), дизельного пального — на 15,9% (на 28,4 тис. тонн) і 
мазуту — на 5,1% (на 3,4 тис. тонн). У січні 2014 року підприємство скоротило переробку 
газового конденсату в порівнянні з січнем 2013 року на 9,1% (на 4,5 тис. тонн). 

Крім того, «Укргазвидобування» просить продовжити ДСТУ 4063-2001 «Бензини 
автомобільні. Технічні умови», термін дії якого закінчився в жовтні 2013 року. Компанія, 
наголошується в листі, у зв’язку з цим була вимушена зупинити реалізацію бензинів моторних 
на внутрішньому ринку і розпочати їх постачання на експорт. В результаті, пише Тамразов, 
«недоотримано близько 360 млн грн 2013 року й близько 40 млн грн щомісяця 2014 року». 

Сергій Дяченко, керівник енергетичних програм Незалежного аналітичного центру 

геополітичних досліджень «Борисфен»: 

— Дійсно, наші нафтопереробні підприємства, включаючи й Шебелинку, зараз у 
програшній ситуації, тому що не модернізовані. Тоді як наші найближчі сусіди, білоруси та 
прибалти, вже мають якщо і не світовий рівень глибини переробки та якості технологічних 
процесів, то близький до нього. І вони не можуть сьогодні виконувати вимоги євростандартів. 
Свого часу я пропонував й досі дотримуюся цього: з ними (переробниками нафтової сировини) 
уряд має підписати договір: ось вам час, рік або два, і за цей час вони зобов’язані модернізувати 
виробництво. Саме так працюють екологічні стандарти ЄС, зокрема, восьмидесята директива. 
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По закінченні встановлених в ній термінів, підприємства повинні або ж довести, що виконали її 
вимоги, або ж закритися. Отже прохання «Укргазвидобування» щодо пролонгації дії ДСТУ 
можна було б підтримати, однак тільки в тому випадку, якщо з компанією буде укладено 
відповідний договір. Перехідний період їм слід, на мою думку, надати. Проте не можна 
продовжувати його до нескінченності. 

Щодо продажу скрапленого газу на аукціонах, то зрозуміло, що монополізму окремих 
структур тут допускати не можна. За Курченка — це була пряма і не прикрита корупція. 
Аукціони просто використовувалися як її прикриття. Водночас найкращий підхід до вирішення 
цієї проблеми — приватизація і «Укргазвидобування», і «Чорноморки» («Чорноморнафтогазу». 
— Авт.). Тільки провести її слід прозоро. Тому що за попередньої влади, ви знаєте, кому б 
дісталися ці підприємства. Я за прозору приватизацію під стратегічного інвестора, який зможе 
вкладати гроші й у розвідування, і в розвиток видобування. Це вирішить багато проблем. Але 
обов’язкові аукціони, в принципі, потрібні й надалі з погляду тієї самої боротьби з корупцією. 
Інша справа, що у нас «успішно» пристосувалися обходити цю перешкоду. І тут треба думати, 
як проводити їх інакше. Як? На разі я не готовий відповісти. 

P.S. На сайті OilNews знаходимо інформацію іншого ґатунку. «Є всі підстави вважати, 
що менеджмент «Укргазвидобування», афільований з Дмитром Фірташем, був одним з 
ключових вигодоотримувачів «газової» схеми. Як доказ наводиться записка, опублікована 
журналістом Мустафою Наємом. У ній невідомий автор звертається до генерального прокурора 
Віктора Пшонки: «За узгодженням з Вами, починаючи з 2011 р. спільно з Курченком С. В. нами 
підтримувалася програма «Скраплений газ». З жовтня 2012 р. і до квітня 2013 р. включно 
утворилася заборгованість у розмірі 95 млн грн (детальний звіт у додатку). Курченко 
відмовляється погасити заборгованість, посилаючись на Ваші вказівки. На разі програму 
зупинено». 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/ekonomika/ukrgazvidobuvannya-napisalo-lista-turchinovu 

Інтернет-ЗМІ 

Вадим Новінський розповів про розмови Турчинова з Януковичем і "третю силу"  

Українська правда 

Народний депутат Вадим Новінський визнав, що зустрічався з Януковичем протягом 
останніх подій і вважає, що легітимність Януковича викликає великі сумніви. 

Про це він розповів журналісту "Української правди". 

"Впродовж двох останніх місяців я справді неодноразово зустрічався з Віктором 
Януковичем, і єдиною метою наших розмов було досягнення компромісу з опозицією", - 
запевняє мільярдер. 

Крім того я зустрічався також з лідерами опозиції та неформальними лідерами майдану. 

"18 числа, коли почались сутички на Шовковичній, я особисто провів Турчинова до 
Януковича, де ми втрьох говорили про ситуацію на вулиці", - розповів Новінський. 

За його словами, Турчинов вимагав негайного повернення Конституції-2004 та 
створення нового уряду. 

"Ніяких інших умов Турчинов не висував. Янукович на ці умови погодився. Було 
досягнуто перемир'я, але ви вже знаєте, що наступного дня стались трагічні події", - запевняє 
депутат. 

За його словами, в усіх подіях протягом останніх двох місяців завжди відчувався вплив 
"третьої сили". 

"Як тільки ми домовлялись про перемир'я і як тільки досягалась можливість припинення 
протистояння, втручалась третя сила, яка ескалувала конфлікт", - переконує Новінський. 

"Наприклад, я можу відповідально сказати, що на День злуки (22 січня – ред.) було 
призначено підписання пакету угод з опозицією. Але ви знаєте, що за три дні до того почались 
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конфлікти на Грушевського. І це точно було не з ініціатив влади чи опозиції", - розповів 
депутат. 

Яку саме третю силу він має на увазі, Новінський не уточнив, заявивши, що стосовно 
цього треба провести розслідування за участі влади, опозиції та міжнародних фахівців. 

Відповідаючи на питання про легітимність Януковича, Новінський сказав: "Якби він був 
тут, з нами, ні у кого б не було права не визнавати його президентства, доки він сам би не 
написав заяву про відставку. Але з огляду на те, що він відсутній в країні, його легітимність під 
великим питання". 

http://www.pravda.com.ua/news/2014/02/28/7016616/ 

Новый свет  
Левый Берег.ua 

331-м депутатским «за» в четверг в парламенте было сформировано новое правительство 
Арсения Яценюка. Вдогонку – 294 «за» программу деятельности, обеспечивающей Кабмину 
иммунитет на год. 

Однако, главной новостью этого дня (после Крыма, разумеется, - С.К.) стала не 
комплектация Кабмина, но определенность с кандидатами на пост Президента. В числе которых 
– Юлия Тимошенко. 

Юлия Тимошенко: ожидаемый сюрприз 

Предварительный состав Кабмина сверстали еще к понедельнику. Три некогда 
оппозиционные силы получили приблизительно равное количество квот и азартно заполняли 
«шахматку». «Батькивщина», правда, уличала «Удар» в нежелании брать на себя 
ответственность, но консультации все же продолжались. 

Закончились они вечером понедельника, с прибытием в Верховную Раду Юлии 
Тимошенко. На подъезде ее кортеж «тормознула» самооборона. Отказывались пропускать, пока 
не выяснили личность пассажира. 

«Под куполом» у Юлии Владимировны была назначена встреча с ближайшими 
соратниками. Но прежде она тет-а-тет поговорила с Виталием Кличко. 

- Мы готовы сотрудничать, вместе формировать правительство и т.д. Но вы должны 
подтвердить, что не собираетесь баллотироваться на президентский пост, - обратился к ней 
Виталий Кличко. 

- Нет, я буду баллотироваться, - отрезала Тимошенко. 

- Тогда, простите, мы – конкуренты. 

На этом диалог, собственно, закончился. 

Именно в такой редакции Кличко изложил его ближайшему окружению, представители 
которого, в свою очередь, поделились информацией с LB.ua. 

Далее, как и планировалось, в каминный зал парламента прибыли коллеги и соратники 
ЮВТ. Им Тимошенко тоже заявила, что намерена побороться за «пост номер один». И только 
тогда Кличко, демонстрируя крайнюю степень возмущения, встал со стула и вышел вон. 
Доходит до Виталия Владимировича медленно – со второго раза. 

Остальных присутствующих новость, мягко говоря, огорошила. 

- Умом все понимают, что для нее этот шаг станет, скорее всего, фатальным, но сказать 
вслух никто не решается, - поделился с LB.ua один из свидетелей сцены. 

- Да, власть для нее – высшая ценность. Но если сейчас взять паузу, через десять месяцев 
толпа сама на руках внесет ее на Банковую, - добавил второй. 

- Юля рассчитывает на традиционно верный ей сельский электорат. Кроме того – 
знаменитый «эффект Тимошенко», когда социология традиционно показывает ей на десять 
процентов меньше, чем получается «на выходе», - резюмировал третий. 

Помолчав, уточнил: 
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- Правда, для этого необходимо очень много ездить, буквально не вылезать «из поля». А 
сил и здоровья у нее для этого – как бы она ни бодрилась – все же недостаточно. 

В самом ближнем круге Тимошенко придерживаются иного мнения: 

- Да, риск есть. Но ей еще на киевских выборах ставили печать «крах». Потом – на 
президентских. После утверждали: ее тюрьма сломает. А вот и нет. Юля всем фору даст. 
Майдан может кричать что угодно, но тут не ее электорат. «Ее» избиратель никуда не делся и 
он ее, можно не сомневаться, поддержит. Хотя для этого, конечно, придется постараться, - 
говорят здесь. 

Необходимо, однако, учитывать, что кроме старых «сердечных» в команде 
«Батькивщины» есть еще «фронтовики». Их-то больше всего и насторожила инициатива ЮВТ. 
Ведь, если она пойдет ко дну, они – вместе с ней. 

- Ко всему нужно походить здраво. Мы уже заказали первую социологию – посмотрим 
на результат. За ней пойдет вторая волна – попросим Центр Разумкова подготовить цифры. 
Разумно будет все их проанализировать, а потом уже определяться окончательно, - отмечает 
один из наиболее верных соратников Арсения Яценюка. 

Прекрасно понимая при этом: если Тимошенко решение приняла, вряд ли ее уже что-то 
или кто-то переубедит. 

Тем более, получение Арсением Яценюком должности премьера, значительно 
нивелирует право экс-фронтовиков требовать что-либо от Юлии Тимошенко. Вопреки даже 
тому, что премьерство для Арсения Петровича – не столько трамплин, сколько краткий путь к 
политической пенсии. Уж в очень неудачное время он возглавил исполнительную власть. 

Правда, надо отдать ему должное, выступая с трибуны с «инаугурационной» речью, 
объявил: 

- Я не намерен баллотироваться в Президенты и сдаю депутатский мандат. 

«Дай Бог не вляпаться во власть» 

В отличие от команды Арсения Яценюка, у «Удара» руки развязаны. 

- «Вляпаться во власть» всегда успеем, пусть коллеги сперва сами проявят себя. А потом 
президентские выборы нас рассудят, - комментировал LB.ua, цитируя великого Евгения 
Евтушенко, один из видных «ударовцев». 

С точки зрения прагматичного политического расчета – здраво. С точки зрения идеалов 
Майдана – подловатенько. 

- Удивительно, но Арсений оказался совершенно не готов самостоятельно формировать 
Кабмин. Вот, например, проблемнейший пост министра экономики. Внятных кандидатур у 
«Батькивщины» просто не было. Тут кто-то из наших предложил Павла Шеремета. Просто 
предложил, на уровне идеи. Чтобы не возникало подозрений в том, что мы его намеренно 
лоббируем, с ним связывался и говорил Юрий Луценко, - делится другой важный собеседник. 

По факту, однако, «кабмин Яценюка» получился вовсе не так плох, как многие ожидали. 
Даже наоборот. Назначение Сергея Квита (Минобраз), Олега Мусия, (Минздрав), Андрея 
Дещицы (МИД) не может не радовать.  

Силовой блок – в статусе вице-премьера – возглавил заслуженно полюбившийся 
Евромайдану Виталий Ярема. 

Экономический – во главе с Александром Шлапаком и уже упоминавшимся Павлом 
Шереметой – полностью поставил «под ружье» Арсений Яценюк. Собственно, это было одним 
из главных его условий для номинирования премьером.  

«Старая гвардия» в лице Людмилы Денисовой и Юрия Продана не вполне соответствует 
принципу «полной перезагрузки власти». Продан – чиновник опытный, но уж слишком сильно 
ассоциирующийся со схемами имени Игоря Коломойского. К Людмиле Денисовой имеет 
претензии гугл. На фоне которых, правда, теряется тот факт, что еще неделю тому она в 
буквальном смысле на собственных плечах вытаскивала раненых с Грушевского, отбивала их у 
Беркута на Липской, после – наводила порядки в Октябрьском дворце. Аргумент, как для 
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министерского поста, может, и не вполне достаточный, но полностью сбрасывать его со счетов 
тоже нельзя. 

Некоторое недоумение вызывают Дмитрий Булатов и Евгений Нищук. Фигуры, сами по 
себе, светлые и достойные, но не факт, что уместные в исполнительной власти. Их шансы на 
успех значительно повысит наличие квалифицированных замов. 

Парад кандидатов 

«Смотрины» нового правительства проходили на фоне «парада кандидатов» на 
президентство. 

Картина – на сегодня - представляется следующая. 

На выборы точно идут Кличко и Тимошенко. 

Идет, с большой долей вероятности, Олег Тягнибок (о чем прямо говорят его 
однопартийцы, но что обсудить с ним самим в четверг возможности, увы, не представилось). 

Аналогично – Петр Порошенко. На прямой тематический вопрос LB.ua отвечать он, 
разумеется, не стал, но выразился в том духе, что ясно и без конкретизации. 

С противоположной стороны – Сергей Тигипко и Михаил Добкин. 

Первого регионалы намерены выдвинуть на съезде шестого марта. 

- Почему не добиться вашего, а не Тигипко выдвижения? – уточнил LB.ua у экс-
губернатора Харьковщины. 

- Наша областная парторганизация Тигипко пока не поддержала. Впрочем, для меня это 
не суть важно. На выборы я все равно пойду. По нынешним временам, еще неизвестно что 
лучше: самому или от партии,- сказал по телефону коротко. 

Относиться к Добкину можно по-разному, но он имеет все шансы стать этаким 
«Тягнибоком для Юго-Востока Украины», собрав голоса сторонников ПР, разочаровавшихся в 
«покращенни». 

«Разочаровавшихся» довольно много. Что предложит им Добкин, плюс-минус, ясно. Чем 
привлечет Тигипко – кроме фотогеничной внешности – не вполне. 

Обсуждать это планируют на съезде в Донецке. В Киеве проводить не рискуют – 
слишком много «самооборонцев» вокруг, а регионалам необходимо поработать в спокойной 
обстановке. Прежде всего – понять, «как жить дальше». Далее – избавиться от руководителей в 
лице Виктора Януковича и Николая Азарова (появления «дедушки-бимбы» на съезде не 
предвидится, - С.К.), заменив их или Владимиром Рыбаком или Александром Ефремовым. 

Конструктивной оппозицией – на данном этапе – у бело-голубых стать вряд ли 
получится. У них задача потрудней – выжить, сохранив какую-никакую электоральную базу. В 
этом – залог личной безопасности каждого из них. Сохранность капиталов - второй вопрос. 
Политическая будущность - сто двадцать девятый. 

http://lb.ua/news/2014/02/28/257529_noviy_svet.html 

Блоги 

Олег Ляшко: «Ми будемо воювати за Крим»  

корреспондент.net 

"Я хочу сказати Литвину, цьому миротворцю, що якщо він не бачить зради національних 
інтересів, то в мене до нього є пропозиція: хай він мені здасть в оренду куточок у своїй 
квартирі, і хай не ображається, що я потім буду чхати, може повітря псувати або співати 
патріотичних пісень. Якщо ця угода буде ратифікована, тоді років через 5-10, можливо, хтось 
захоче провести референдум про приєднання Криму до Росії. І всі ті люди, які мають і 
український паспорт, і російський, за нього проголосують. І що нам тоді робити? Воювати за 
Крим, чи що?" 
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Це мій виступ у 2010 році, коли Рада ратифікувала харківську угоду про продовження 
перебування в Криму Чорноморського флоту. І скажіть, що я був не правий?! Все відбувається 
так, як я і передбачав. 

Саме ті, хто ратифікував ту угоду, несуть відповідальність за теперішні кримські події. 
Але ми будемо за Крим воювати!! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a133734 

Телебачення і радіомовлення 

У Верховній Раді створили нову коаліцію – Європейський вибір  

5 канал, Час новин 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: У Верховній Раді створили нову коаліцію – 
Європейський вибір. До її складу увійшли 250 народних депутатів від "Батьківщини", "УДАРу", 
"Свободи", а також новостворених груп з позафракційних та колишніх регіоналів, зокрема: 
"Економічний розвиток", "Суверенна європейська Україна" та низки інших. Депутати 
підтвердили згоду стати членами коаліції особистими підписами. Голова парламенту Олександр 
Турчинов запевнив: коаліція ставатиме далі все чисельнішою. 

Верховна Рада привела до роботи новий уряд 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Як і було обіцяно, сьогодні Верховна Рада привела до 
роботи новий уряд. 331 голос був "за". До складу Кабміну увійшли: прем’єр-міністр – Арсеній 
Яценюк, перший віце-прем’єр Віталій Ярема (він відповідатиме за правоохоронний та силовий 
блок), віце-прем’єр Олександр Сич, віце-прем’єр з регіональної політики Володимир Гройсман, 
міністр Кабміну Остап Семерак. Серед міністрів: внутрішніх справ – Арсен Аваков, юстиції – 
Павло Петренко, фінансів – Олександр Шлапак, економіки – Павло Шеремета, освіти – Сергій 
Квіт, соціальної політики – Людмила Денисова, охорони здоров’я – Олег Мусій, культури – 
Євген Нищук, молоді та спорту – Дмитро Булатов, аграрної політики – Ігор Швайка, палива та 
енергетики – Юрій Продан. На посаду виконувача обов’язків міністра оборони України 
призначено Ігоря Тенюха. Виконувачем обов’язків міністра закордонних справ України став 
Андрій Дещиця. Як відомо, за цих двох міністрів парламент голосуватиме за поданням 
президента. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, Прем’єр-міністр України: "Усвідомлюючи високу відповідальність 
члена Кабінету міністрів України, урочисто присягаю на вірність українському народові. 
Зобов’язуюсь додержуватись Конституції України та законів України, зміцнювати суверенітет і 
незалежність України, обстоювати права і свободи людини та громадянина, дбати про добробут 
українського народу, сталий демократичний розвиток суспільства. Слава Україні!" 

Усі конфлікти в країні уряд буде вирішувати лише політичним шляхом 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Усі конфлікти в країні уряд буде вирішувати лише 
політичним шляхом. В цьому запевнив прем’єр Арсеній Яценюк. Про це він заявив на засіданні 
уряду, звертаючись до виконувача обов’язків міністра оборони Ігоря Тенюха і закликаючи його 
контролювати ситуацію в профільному відомстві. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, прем’єр-міністр України: "Ми будемо вирішувати всі конфлікти 
виключно політичними шляхами. І будь-хто, хто буде намагатися втягнути нас в протистояння, 
йому нічого з цього не вдасться. Зараз ми також займаємося питаннями Автономної Республіки 
Крим. І ще раз окремо хочу звернутися до кримчан. Мы обеспечим стабильность, никто 
никогда не разделит Украину. Не дивлячись на те, що в нас є мовні, релігійні, інші відмінності, 
але ми єдині в тому, що в нас повинна бути одна-єдина країна". 

В Україні новий уряд  

ICTV, Факти 
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Лук'ян СЕЛЬСЬКИЙ, ведучий: В Україні новий уряд. Кілька днів українці дискутували 
хто ж опиниться у міністерських кріслах. Нині ж новообраний Прем’єр Арсеній Яценюк назвав 
цих людей. При тому каже – його команда неначе камікадзе. Бо рятувати карїну від глибокої 
кризи буде дуже важко. 

Кореспондент: Україна отримала новий уряд. За Кабінет міністрів Арсенія Яценюка 
проголосували майже рекордною кількістю голосів. "За" – 371 депутат. Не голосували лише 
Комуністи. Новопризначений Прем’єр одразу ж заявляє – його уряд, який уже охрестили 
урядом політичних камікадзе, робитиме непопулярні, але вкрай необхідні кроки аби врятувати 
державу. Нині скарбниця розкрадена, і майже порожня. На рахунках лише 4 мільйони гривень. 
Тому потрібна сувора економія. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, Прем’єр-міністр України: "Я хочу бути чесний перед українським 
народом. У нас немає зараз коштів виплатити 12 мільярдів гривень по боргам по судовим 
рішенням. У нас немає зараз можливості виплатити в повному обсязі соціальні пільги і субсидії. 
Казна пуста. Але у нас є можливість зробити все для стабілізації фінансової системи, для 
відновлення економічного росту, для наповнення бюджету, для війни з корупцією". 

Кореспондент: Рятувати економіку і вдаватися до вкрай непопулярних кроків разом з 
Яценюком буде така команда: Віталій Ярема, перший віце-прем’єр-міністр. Він керуватиме 
силовим блоком. Віце-прем’єр Олександр Сич і Володимир Гройсман. Мінфін очолить 
Олександр Шлапак. А за економіку і торгівлю відповідатиме Павло Шеремета. Паливно-
енергетичним відомством керуватиме Юрій Продан. Арсен Аваков тепер повноцінний очільник 
МВС. А Ігор Тенюх виконувач обов’язків міністра оборони. Головним українським дипломатом 
обрано Андрія Дещицю. Освітою та наукою керуватиме президент Києво-Могилянки Сергій 
Квіт. Медициною опікуватиметься керівник медслужби Євромайдану Олег Мусій, культурою – 
голос Майдану – Євген Нищук. Людмила Денисова повернулася у крісло міністра соціальної 
політики. Свободівці Андрій Мохник тепер міністр екології, а Ігор Швайка – міністр аграрної 
політики. За інфраструктурні продукти відповідатиме представник "Батьківщини" Максим 
Бурбак, а "автомайданівець" Дмитро Булатов буде міністром молоді та спорту. Юстицію 
контролюватиме Павло Петренко. Ще один БЮТівець Остап Семерак став міністром Кабінету 
міністрів. А коменданта Майдану Андрія Парубія призначили секретарем Ради Національної 
безпеки та оборони. У новій урядовій команді "бютівці", "свободівці" і активісти Майдану, і 
жодного представника "УДАРу", окрім голови СБУ Валентина Наливайченка. Утім партія 
Віталія Кличка одностайно підтримала своїх колег. Сама ж готуватиметься до президентських 
виборів. 

Віталій КЛИЧКО, лідер партії "УДАР": "необхідно терміново наводити лад в країні. 
Повертати країну до мирного життя, починаючи реформи. яких чекають люди. Для цього всім 
нам зрозуміло нам потрібна відповідальна влада. Вона повинна виправдати довіру людей, і 
Майдану, і ні в якому разі не повторити помилок минулого уряду". 

Кореспондент: Депутати сьогодні одразу ж і затвердили програму уряді її завдання. 
Серед них – забезпечення територіальної цілісності України, підписання Угоди про асоціацію з 
ЄС та безвізовий режим. Крім того, дружба з Росією та її членство в Євросоюзі. Надзвичайно 
важлива співпраця з МВФ та стабілізація фінансової ситуації. Також Україна потребує 
забезпечення справедливого правосуддя, і негайного реформування правоохоронних органів. 
Особливу увагу приділятимуть розслідуванню фактів загибелі людей на Майдані. У планах 
урядовців і створення антикорупційного бюро. Наголошують і на проведенні повної люстрації. 
Також Кабінет міністрів Яценюка обіцяє не закривати школи і лікарні, повернути капітали з 
офшорів, а в травні організувати чесні президентські вибори. 

Рада проголосовала за новый состав Кабмина  
Интер, Подробности 

Роман КАДЕМИН, ведущий: В Украине сформировано правительство. Верховная Рада 
проголосовала за новый состав Кабинета министров. Его возглавил лидер фракции 
"Батьківщина" Арсений Яценюк. Создана также парламентская коалиция. Депутаты сегодня 
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работали практически без перерывов. Обсудили конфликт в Крыму, проголосовали за 
законопроект "О применении амнистии в Украине", пообещали принять новый закон о языке и 
назначили досрочные выборы мэров в ряде городов Украины на 25 мая. За голосованием 
следила Инна Жмуд. 

Инна ЖМУД, корреспондент: Злободневная тема для украинского парламента - выбор 
премьер-министра Украины. Затем - министров. Кандидатуру на пост премьера называют одну 
- лидер фракции "Батьківщина" Арсений Яценюк. 

Нестор ШУФРИЧ, народный депутат Украины: "На фракції прийнято дуже складне 
рішення - дозволили голосувати народним депутатам України в підтримку уряду, але не 
міністрів. По міністрах будемо визначатись. Логіка наступна: ми не хочемо, щоб відбулися 
спекуляції". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Кандидатуры будущих министров нарекания вызывают не 
только у регионалов. Особенно, если это не профессионалы в предлагаемой сфере 

Геннадий МОСКАЛЬ, народный депутат Украины: "Якщо поставлять голосування 
пакетом, то я не можу нікуди дітися, що я не голосую за Яценюка? А якщо будуть подавати за 
конкретного міністра - я за всіх особисто голосувати не буду. В першу чергу за міністра 
внутрішніх справ". 

Арсен АВАКОВ: "Щодо критики - я її сприймаю, і будемо працювати". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Решения по парламентской коалиции к началу заседания - 
нет. А именно коалиционное большинство должно голосовать за правительство, ведь перед ним 
Кабмин после будет отчитываться о своей работе. Пока идут консультации, кто с кем будет 
дружить - депутаты обсуждают конфликт в Крыму. И резко выступают против раздела страны. 

Александр ТУРЧИНОВ, спикер Верховной Рады Украины: "Я звертаюсь до військових 
керівників Російського Чорноморського флоту, який базується на території України, з вимогою, 
що всі військові повинні перебувати на території в межах, прописаних угодою. Будь-яке 
пересування за межами цієї території буде оцінено нами як війскова агресія". 

Олег ТЯГНИБОК, народный депутат Украины, лидер фракции "Свобода": "В першу 
чергу треба заспокоїти усіх мешканців нашої держави. Треба заспокоїти мешканців Кримського 
півострову: ніхто не збирається диктувати вам, якою мовою говорити. Є українська мова – 
державна, а в побуті кожен спілкується тією мовою, якою він вважає за необхідне". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Пока принимать исторические решения по кадровым 
вопросам депутаты не готовы - и начинают заниматься другими. Голосуют за реабилитацию так 
называемых политических узников. Всего в списке - 28 человек. А после, в двадцати семи 
городах назначают внеочередные выборы мэров и депутатов местных советов. Среди городов - 
Одесса, Херсон, Николаев, Черновцы. В середине дня депутаты уходят на часовой перерыв. 
Времени хватает, чтобы вернуться уже с решением о коалиции. Назвали - "Европейский 
выбор". Подписались - двести пятьдесят парламентариев. 

Александр ТУРЧИНОВ, спикер Верховной Рады Украины: "Коаліція депутатських 
фракцій у верховній раді України сформована депутатськими фракціями та групами - фракцією 
"Батьківщина", фракцією Віталі Кличка, фракцією Свобода, групою економічний розвиток, 
групою суверенна і європейська Україна та іншими народними депутатами". 

В группу "экономическое развитие" вошли 35 депутатов. В "суверенную Инна ЖМУД, 
корреспондент: европейскую Украину" - 37. Александр Турчинов тут же представляет Арсения 
Яценюка, как кандидата на пост премьер-министра. Лидер фракции "Батьківщина" выходит на 
трибуну и приводит шокирующие данные. По его словам, госдолг Украины - 75 миллиардов 
долларов. 

Арсений ЯЦЕНЮК, премьер-министр Украины: "Державна казна в Україні розкрадена і 
пуста. На єдиному казначейському рахунку знаходяться не мільярди і не сотні мільйонів. Було 
зафіксовано залишки на єдиному казначейському рахунку в розмірі 4,3 мільйона гривень. Цих 
коштів не вистачає ні на що". 
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Инна ЖМУД, корреспондент: Кроме экономической стабилизации, среди задач 
правительства новый премьер назвал: сохранение целостности страны, подписание соглашения 
об ассоциации с ЕС. После - Арсений Яценюк объявляет: в президенты не пойдет и слагает с 
себя депутатские полномочия. Триста семьдесят один депутат голосует за Яценюка - премьер-
министра. После - пакетом отдают голоса за предложенных им министров. Треть кабмина - 
активисты Майдана. Заседание Верховной рады закрыли до завтра. А новоназначенное 
правительство ушло на экстренное заседание. 

В Украине новая парламентская коалиция, новый Премьер и новый Кабинет 
министров  

ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: В Украине новая парламентская коалиция, новый Премьер и 
новый Кабинет министров. Верховная Рада все же утвердила состав так называемого 
правительства доверия. 

Эдуард ГАНИШЕВСКИЙ, корреспондент: Новую коалицию назвали Европейский 
выбор. В ее составе, кроме «Батькивщины», «Свободы» и «Удара», еще 2 депутатские группы и 
внефракционные. Всего 250 человек. 

Александр ТУРЧИНОВ, глава ВР Украины: «Чисельність коаліції може збільшуватися. 
Тому що не всі депутати, які виявили бажання приєднатися до коаліції, сьогодні знаходяться в 
сесійні залі». 

Эдуард ГАНИШЕВСКИЙ, корреспондент: Первое собрание новое большинство провело 
прямо на глазах у коллег и журналистов. На пост Премьера выдвинули Арсения Яценюка. Тот 
начал с негатива. На едином казначейском счете осталось чуть больше 4 миллионов гривен. 
Госдолг достиг 75 миллиардов долларов, а золотовалютные запасы за годы правления 
Януковича сократились вдвое с лишним, до 15 миллиардов долларов. 

Арсений ЯЦЕНЮК, Премьер-министр Украины: «У нас немає іншого виходу як 
приймати вкрай непопулярні рішення. це рішення, які будуть стосуватися субсидій, це рішення, 
які будуть стосуватися тарифів, це рішення, які будуть стосуватися скорочення соціальних 
програм». 

Эдуард ГАНИШЕВСКИЙ, корреспондент: Всех чиновников лишат льгот, персональных 
автомобилей и чартерных перелетов за госсчет. Ключевыми заданиями правительства станет 
сохранение порядка, ассоциация и безвизовый режим с Европой и партнерские отношения с 
Россией. Сессионный зал поверил. Вслед за руководителем проголосовали и за все 
правительство. Первым вице-премьером назначили Виталию Ярему, он будет курировать 
силовой блок. Евроинтеграцию возложили на плечи Бориса Тарасюка. А региональную 
политику на Владимира Гройсмана. Главным милиционером страны утвердили Арсена 
Авакова. Минфин возглавил Александр Шлапак, Минэкономики Павел Шеремета, в 
Минтопэнерго снова пришел Юрий Продан, а в Минсоцполитики Людмила Денисова. В 
гуманитарном блоке образование перешло в руки Сергея Квита, здравоохранение Олегу 
Мусию, культура Евгению Ищуку. А вопросами молодежи и спорта займется Дмитрий Булатов. 
Обязанности министра обороны будет исполнять Игорь Тенюх, а главы МИД Андрей Дещица. 

Сергей ТІГІПКО, фракция Партии регионов: «Частина моїх колег по фракції Партії 
регіонів підтримала Прем’єр-міністра програму і уряд для того, щоб підтримати стабільність. я 
вважаю, що опозиція повинна залишатися в опозиції. Якщо Партія регіонів в опозиції, ми не 
повинні підтримувати ті кадрові призначення, які є». 

Эдуард ГАНИШЕВСКИЙ, корреспондент: Впрочем, не правительством единым. С утра 
народные избранники успели принять новую редакцию закона о Кабмине, назначили на все 
тоже 25 мая внеочередные выборы мэров 27 городов, среди которых и областные центры, 
Одесса, Николаев, Херсон и Черновцы. Ну и снова реабилитировали политзаключенных. 
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Олег Махніцький: «Клюєв відіграв одну з основних ролей щодо розгону 
студентів»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Це інтерв’ю  в. о.генпрокурора України Олегом Махніцьким, записане напередодні. 

Ви прийшли на Радіо Свобода з прес-конференції. Яке питання, пане Махніцький, 
цікавило найбільше журналістів? 

– Журналістів цікавить багато питань, що стосується діяльності прокуратури в Україні. 
Перш за все, це кримінальні справи, які сьогодні розслідуються за фактом побиття і масового 
вбивства людей на Майдані. Це справи по злочинах, які також мали місце під час подій у 
проміжку різного часу, коли відбувалися масові протести. 

Також людей цікавить взагалі реформування органів прокуратури. Тому що, коли я 
зустрівся з колективом Генеральної прокуратури і прокурорів областей вчора і позавчора, я їх 
поставив до відома, що прокуратура вже має бути зовсім інакша, не така, як була до того. Тому 
що до того прокуратура несла на собі ще наслідки і виконувала ті ж функції, які вона 
виконувала за часів СРСР. 

Тепер ми будемо робити зовсім по-іншому. Ми будемо пристосовуватися до 
європейських стандартів. І не повинно бути ніяких випадків якогось обвинувального ухилу чи 
тим більше фальсифікації доказів. Тобто, правова позиція прокурора у процесі повинна бути, 
виходячи з об’єктивності, виходячи із закону. 

– Наскільки в колективах Генпрокуратури і прокуратурах областей були сприйняті ці 
Ваші завдання, поставлені перед прокурорами? Чи не відчули саботажу? 

– Що стосується  апарату, то відразу ж у перший день мною були зроблені певні кадрові 
зміни. Мною були звільнені з обійманих посад п’ять заступників генпрокурора.Це ті особи, які 
показали себе під час подій на Майдані. Я побачив, що з тими людьми ми не спрацюємося, 
тому що вони бачать по-іншому роботу органів прокуратури. 

Сьогодні мною також звільнено з посад  прокурорів усіх областей, територіальних 
прокуратур. Тому що впродовж тих трьох днів, так само і під час подій, я оцінив роботу 
кожного прокурора, вчора я з ними зустрівся, заслухав їх, я побачив, що люди не можуть 
виконувати обов’язки прокурора області. Тому сьогодні було прийняте рішення про їхнє 
звільнення. 

– Чи є у Вас кандидати на ці посади, які звільнилися? Чи зможуть люди, які прийдуть, 
працювати так, як Ви того хочете? 

– Я думаю, що всім уже набридло те, що було в минулому. Навіть ці події, протести і те, 
що тепер відбувається, – це вже є вибух суспільства. А всі ми є членами суспільства, так само і 
прокурори, і слідчі, і працівники органів прокуратури є членами суспільства. Я думаю, що всім 
уже набридло жити так, як було раніше, і хочеться в нормальному суспільстві жити по якихось 
нормальних правилах. 

Тому навіть під час мого виступу першого, який був два дні тому перед усім складом 
Генпрокуратури України, після мене, виступив рядовий працівник апарату, молодий хлопець і 
сказав ті слова, які я перед тим сказав. 

– З мережі «Фейсбук» наші дописувачі ставлять Вам запитання: «Чи розумієте Ви, що 
прокуратура – одна з найбільш корумпованих структур? Чи збираєтеся Ви там провести 
повномасштабну люстрацію?». 

У системі органів прокуратури є підрозділ внутрішньої безпеки, на який покладена 
функція боротьби з корупцією в органах прокуратури. Я буду ставити особливі завдання 

– Звичайно, що так. І ми вже почали цю люстрацію. Я вже сказав про ті кадрові зміни, 
які я провів. Звичайно, що будуть проводитися і надалі зміни. У системі органів прокуратури є 
спеціальний підрозділ внутрішньої безпеки, на який якраз покладена функція боротьби з 
корупцією в органах прокуратури. І я буду цьому підрозділу ставити особливі завдання. 
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– Наступне запитання: «Чи розумієте Ви, що в максимально короткий терміни потрібно 
перекрити основні корупційні фінансові потоки, а це митниця, податкова, щоб нова влада не 
почала ними користуватися?». 

– Звичайно, що так. І ми будемо робити все для того, щоб не було корупції. І вже тепер 
мною дані відповідні вказівки підрозділам прокуратури, які здійснюють нагляд за цією 
ділянкою, яку Ви назвали, власне, щодо боротьби з корупцією. 

– Інтернетом «гуляла» інформація про те, що, мовляв, колишній голова митниці 
домовився з новою владою, і митниця повинна здати минулорічну виручку новій владі. Це те, 
що «гуляє» інтернетом. «Гуляє», звичайно, багато чого. Але тим не менше, така інформація так 
само вимагає перевірки. 

– Звичайно, що будь-яка інформація потребує перевірки. Але ця інформація – це 
інформація на стадії оперативної. Є підрозділи СБУ, які відповідно здійснюють функції щодо 
перевірки такої інформації. 

Прокуратура здійснює нагляд за діяльністю таких органів, а також досудового слідства. 
Тобто, перевірка цієї інформації – це не повноваження прокуратури. Хоча якщо є вона, то ми 
можемо вимагати від СБУ її перевірити. 

– Під час прес-конференції і ще раніше Ви говорили про те, що у міжнародний розшук 
оголошені Янукович, Захарченко, багато людей. І по комусь уже відкриті кримінальні 
провадження, а по комусь будуть справи ще починатись. Що заважає почати відразу? 

– Не заважає нічого. Просто ми не можемо так само, як попередня влада, приховувати 
злочини цих осіб, огульно пред’являти обвинувачення, коли немає доказів. Докази збираються 
під час розслідування справи, тобто по ходу розслідування є одні докази, досліджуються ці 
докази, а з них випливають інші докази. І таким чином створюється доказова база. І коли нами у 
ході розслідування встановлюються певні обставини, певні особи, є достатня кількість доказів, 
тоді оголошується підозра відповідним особам. 

Я сьогодні наголосив на прес-конференції, що оголошений мною список не є 
остаточним,  є така інформація щодо набагато більшого кола осіб, але вже слідчим шляхом 
відпрацьовуються різні факти, різні схеми, хто в них брав участь, тоді встановлюється істина по 
справі і пред’являються обвинувачення. 

– Якщо Ви оголосили, що пан Янукович оголошений у міжнародний розшук, то це 
означає, що його в Україні вже немає? 

– Ні, це не означає, що його в Україні вже немає. Просто міжнародний розшук – 
здійснюються відповідні заходи за межами України, не лише в межах України. Коли є 
внутрішньодержавний розшук, то тільки силами національних спецпідрозділів, а коли 
оголошено в міжнародний розшук, то також задіюються Інтерпол, інші організації, які 
здійснюють розшук злочинців. 

– Ви також заявляли, що були проведені обшуки в адміністрації президента, в НБУ, у 
«Межигір’ї». Скільки і чого знайдено? 

– Я такі речі не можу Вам повідомити, тому що це є таємниця слідства. І з метою того, 
щоб ця справа була доведена і об’єктивно розслідувана, ми не можемо повідомляти певні 
обставини слідства. 

– Я це запитала не просто так, а тому що докази знищуються. Чи є інформація саме про 
знищення доказів? 

– Можу сказати, що в «Межигір’ї» виявлено «чорну» бухгалтерію. Зараз вона 
досліджується. Таким чином створюється доказова база. 

– Є інформація про те, що озброєні невідомі напали на «Нафтогаз» і викрали документи. 
Це було, мовляв, зроблено з 24-го на 25 лютого. І там було викрадено сейфи з документами 
кадрової служби компанії та архівні документи з питань основної діяльності. 

Наші джерела у «Нафтогазі» стверджують, що нічого подібного не було. Тобто такі 
повідомлення поширюються для того, щоб знищити документи? 
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– Може бути і таке. Не виключено. Однак уся інформація, яка з’являється у пресі, 
перевіряється відповідними органами. Тобто, органами внутрішніх справ і СБУ. 

– Це не належить на даному моменті до…? 

– Це є на рівні інформації. Перевіряється спочатку інформація. Якщо інформація буде 
перевірена і  будуть якісь підстави вважати, що там є склад злочину, тоді вже прокуратура 
вступає у цей процес або веде, або контролює хід розслідування. 

– Запитання з мережі «Фейсбук». Просять передати Вам, що «потрібно зараз проводити 
не псевдорозшук винних, а безпосереднє їх покарання», що «сидіти вже повинні зараз», мовляв, 
якщо цього не буде, то Майдан повториться з новою силою, і східні області будуть разом на цей 
раз з усіма. І вже будуть вимагати покарати і вас. 

«Справа Майдану» – 74 вбивства, справи були окремо в райвідділках міліції. Жодної 
слідчої дії не проводилося. Навіть судово-медичні експертизи трупів не були проведені 

– Я хочу нагадати, що я працюю лише два дні на цій посаді. І до цього часу, поки я не 
приступив до обов’язків, ці справи взагалі не розслідувалися. Так звана «справа Майдану», де 
проходить 74 вбивства, ці справи були окремо по кожному вбивству, вони були у провадженні 
слідчих міліції на районному рівні. Тобто, в райвідділках міліції вони були. 

Коли я приступив до обов’язків, то у перший же день була створена слідчо-оперативна 
група, і ми витребували всі ці справи. І коли ми ці справи витребували, виявилося, що по них 
жодної слідчої дії не проводилося, був лише один протокол у справі. Це протокол огляду місця 
події. Навіть судово-медичні експертизи трупів не були проведені. Влада явно саботувала і 
робила все на знищення цих доказів. 

Це є дуже складна справа. Тому що тут мало того, що були задіяні вищі посадові особи, 
які мали серйозні владні повноваження, крім того, що вони ще хотіли укрити ті злочини. Тому 
за цих два дні нами вже проведений дуже великий об’єм роботи. Ми вже дуже багато чого 
встановили. 

Адже для того, щоб оголосити підозру, мають бути докази зібрані. І коли в нас уже 
виходить певний список осіб, у нас уже є досліджена певна структура злочинної організації, яка 
була при владі, яка здійснювала ці злочини, то вже зроблено багато роботи. 

А для того, щоб покарати людину, то спочатку цю людину потрібно знайти, тобто що й 
робиться під час проведення розшуку, вчиняються оперативно-розшукові заходи. Коли ця 
людина буде встановлена, її місце перебування буде встановлене, після цього ця особа буде 
затримана і взята під варту. Лише, перебуваючи під вартою, по мірі того, наскільки буде зібрана 
вся доказова база, вона буде спрямована до суду. 

При цьому я хочу звернути увагу слухачів на те, що стоїть питання про те, щоб справу 
цих осіб розглядав Гаазький міжнародний трибунал. І тому там Гаазький міжнародний 
трибунал буде зважати на всі докази і на достатність тих доказів. Тобто для того, щоб їх 
притягнули до кримінальної відповідальності у міжнародній судовій інстанції, треба мати 
достатню кількість доказів. 

– Кого саме персонально це стосується? 

– Це стосується вищих посадових осіб держави, яких я вже озвучував. 

– Пан Клюєв заявив, що він готовий співпрацювати зі слідством. Разом з тим він 
вважається як один із тих,  хто віддавав злочинні накази. Чи вже зібрана доказова база? 

По Клюєву є достатні дані, одну з основних ролей відігравав по розгону студентів 

– По пану Клюєву теж є достатні дані про те, що він брав участь. І  не другорядну, а одну 
з основних ролей відігравав у цій злочинній організації. 

Крім цього, ще є порушена, відновлена нами зараз кримінальна справа по розгону 
Євромайдану, студентів, яка була владою закрита в минулому. Тепер ми поновили слідство і 
порушили вже по іншій кваліфікації, і у зовсім іншому ракурсі розглядаємо. 

– Тоді справа була закрита за амністією? 
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– За амністією. Але там не були достатньо кваліфіковані дії підозрюваних, і вона закрита 
була за зловживання владою. А не було враховано те, що є ще й інші ознаки злочину. Власне, за 
цими ознаками злочину тепер ця справа порушена. У рамках цієї справи Клюєв також 
проходить, як основний фігурант. 

– Щодо Верховної Ради. Ви ще не склали повноваження? 

– Розглядається це питання. 

– Коли це буде? 

– Я думаю, що до кінця тижня може бути. Можливо. 

– Завжди говорять, коли необхідні якісь голосування, що, мовляв, скуповуються голоси. 

Уже вчора знову були такі розмови про те, що голоси продовжують скуповувати вже 
тепер для коаліційної більшості, для того, щоб створювали групи нові. Як будете боротися з 
цим? Чи будете? 

– Я, по-перше, таким чуткам не вірю, тому що хто може скуповувати голоси? Якщо 
раніше був олігархічний клан при владі і приймалися лобістські закони, які були в інтересах 
певних олігархічних кланів, тобто це економічні закони здебільшого, тому скуповували голоси, 
тому що це було економічно вигідно олігархам. 

Зараз приймаються політичні рішення. І я не бачу якихось підстав такого, щоб голоси 
скуповувалися. Тим більше, що я як депутат, до того будучи депутатом, у мене така інформація 
абсолютно є відсутня. Це просто, я думаю, спеціально створюється якась така напруга у 
суспільства зараз, коли Україна на цьому етапі становлення. Вона є ще дуже слабкою. Я думаю, 
що це спеціально, що це є якась така провокаційна акція для того, щоб ще більше зробити 
смуту у суспільстві. 

Я закликаю наших громадян не піддаватися на такі провокаційні речі, а думати над тим, 
як зараз нам будувати нашу державу, тому що кожен з нас приймає у цьому роль. 

– Те, про що говорили раніше, як правило, опозиція казала про те, що влада скуповує 
голоси. Цього разу це була заява лідера фракції Партії регіонів Олександра Єфремова, який 
говорив про те, що в парламенті почали формуватися групи під окремих депутатів, які ставлять 
своїм завданням отримання нових посад. У тій же митниці чи у податковій. 

– Олександр Єфремов хоче перекласти свої проблеми на плечі інших. У нього 
розвалилася фракція, яка у них була до того більшістю у Раді. Вони мали більшість. Коли їхній 
лідер вчинив злочин проти людства, розвалив державу, спричинив масові вбивства людей, 
почала валитися його партія, тому що народ його партію взагалі починає відповідно сприймати 
і оцінювати цю партію. І вона розвалюється. 

І, звичайно, депутати, які повиходили з фракції Партії регіонів, почали створювати свої 
якісь групи, тому що вони не захотіли бути в цій фракції. І Єфремов тепер хоче перекласти свої 
проблеми на плечі і їхні. 

– Ви були депутатом Львівської міськради, голосували за забудову парку, який був. Це 
те, що мені передали зі Львова. Львів’яни протестували, щоб не забудовували цю зелену зону 
котеджами. І, мовляв, земельна комісія, яку Ви очолювали, була найкорумпованішою. 
Наскільки Ви відповісте на цей закид? 

– Тут я вперше чую, що комісія земельна, яка за моєї каденції, була корумпованою. Коли 
я працював у тій комісії, то, навпаки, жодного негативного не було резонансу якогось щодо 
діяльності комісії. 

Якщо у попередніх каденціях земельних комісій були різні скандали, то під час моєї 
роботи, а працював я недовго головою комісії, тому що після цього вже був обраний у 
Верховну Раду, жодного, будь-якого земельного скандалу у місті Львові не було. То я говорю 
відверто. І можна проаналізувати цей період часу навіть по ЗМІ. 

Щодо парку, то я не пригадую такого випадку, щоб я голосував про забудову парку. У 
парку неможливо будувати, тому що, якщо є паркова зона, то законом заборонене там 
будівництво. І таке рішення саме по собі не могло бути в природі. Воно було б нікчемним. 
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Я вважаю, що є чисто провокативні питання, які нічим не підтверджуються абсолютно, 
ця інформація. 

– А чи вели Ви судові процеси «Свободи» проти журналістів у Львові? 

– Це не проти журналістів. Це є позов, що стосується спростування неправдивої 
інформації. Це стосується публікацій у газеті «Експрес», які є явно брехливими. Я вважаю, що 
це було чисто політичне замовлення. Відповідно до закону, особа, проти якої поширили 
необ’єктивну, образливу і наклепницьку інформацію, має право звернутися до суду, щоб 
спростувати цю інформацію. 

Такий позов є Олега Тягнибока, а не «Свободи», тому що стосовно нього було поширено 
таку інформацію. І в судовому порядку встановлюється, чи мало місце таке порушення, чи не 
мало. Суд тільки може встановити ці обставини, чи було поширено брехливу інформацію, чи не 
було. Це встановлює суд. 

– Як Ви у зв’язку з цим запитанням розумієте поняття свободи слова? 

– Кожен громадянин повинен дотримуватися, а журналіст також є громадянином, 
Конституції і законів. А Конституція говорить, що кожна особа має право на гідність. І коли 
ображають твою гідність, ти маєш право її захистити. 

– Запитання таке: «Чи збираєтеся Ви задекларувати справжні доходи за 2011-й та 2012 
роки та сплатити з них податки? Бо задекларовані Вами 13 604 гривні.». Люди порахували. Десь 
так було? Стільки? 

– По-перше, за цей період я працював адвокатом. І, звичайно, в мене були доходи за 
попередні періоди, які не входили в декларацію. 

– Тут запитують, чи Ви будете сплачувати за ті податки? 

– Я сплатив. 

– Ще запитують про розкішне життя. Скажіть людям, де Ви живете? Зараз це всіх 
цікавить. Вони побачили маєтки колишнього вищого керівництва держави. Ваша квартира? 
Ваш будинок? Скільки метрів? Скажіть людям, щоб люди знали. 

Живе моя сім’я – це будинок 100 квадратних метрів – не хороми. Я в готелі «Україна» 
живу. Поки що 

– Що стосується там, де живе моя сім’я, то це будинок, який має біля 100 квадратних 
метрів. Це звичайний будинок, не хороми. А на сьогоднішній час я в готелі «Україна» живу. 
Поки що. 

– Тобто там, де стріляли? 

– Так. 

Цей будинок, до речі, задекларований, є в декларації, про яку тут згадується. Чому ця 
особа, яка ставить таке питання, ставить питання щодо доходів, а не подивиться у графу, де є 
нерухомість? 

– Це різні особи. 

– У декларації є. Я не пам’ятаю, скільки там. Там десь біля 100 квадратних метрів. 

– Ще багато запитань у мережі «Фейсбук» стосовно фотографій дочки, що вона 
розповсюджувала. Чи «отримала на горіхи» вже? 

З дочкою я мав розмову, що вона пише у соцмережах 

– Звичайно, що я мав… У принципі, якщо подивитися ті фотографії, то такі фотографії 
розповсюджують майже всі діти, підлітки такого віку.  Звичайно, як подавати коментар до 
фотографії, то від того і формується суспільна думка. 

З дочкою я мав розмову про те, щоб вона дивилася за тим, що вона пише у соцмережах. 
Вона є студентка першого курсу. Я думаю, що вона сама зрозуміє. Я, наприклад, нічого там 
такого не побачив, на тих фотографіях. Тому що, якщо ми подивимося фотографії інших дітей, 
які такого віку є, то аналогічні фотографії. 
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– Пишуть: «Дорогі депутати партій «Свобода», УДАР, «Батьківщина», сьогодні 
передвиборча кампанія почалася. Досить сидіти у Києві. Пора їхати в Керч, Сімферополь, 
Донецьк, Одесу. Тут за вас проголосують. А чи проголосують там?». 

Ви вже фактично не депутат, а генпрокурор. Між тим для країни велике питання – це 
прояви сепаратизму в Криму. 

У Криму ситуація не виникла сама по собі. Підігрівається з боку певних сил. 
Прокуратура буде реагувати дуже суворо 

– Так, про це мені кожен день доповідають, про ситуацію, яка є в Криму. Ця ситуація не 
виникла сама по собі. Вона підігрівається з боку певних сил. І ситуація є складною. І в цьому 
напрямку працює і СБУ, і Генпрокуратура. 

Учора було скликане термінове засідання РНБО в.о. глави держави. Відповідно 
прийнято ряд заходів, які необхідно зробити у цьому напрямку. Прокуратура буде реагувати 
дуже суворо на такі випадки. І дана вказівка, щоб всі особи, які це вчиняють, були притягнуті 
до суворої відповідальності. 

– І ще запитання: «Чи вважаєте Ви призначення Вас достойною кандидатурою на посаду 
генпрокурора?». 

– Я не можу на таке питання відповідати. Народ України в особі Верховної Ради мою 
кандидатуру погодив. Для мене це було, звичайно, несподіванкою. Я не сподівався, що мені 
довірять. Коли мене поставили перед фактом, я був дещо здивований. Але коли мені держава 
довірила таку посаду, то я буду все робити для того, щоб виконати ті функції, які покладені 
Конституцією на органи прокуратури, і виконати всі вимоги, які ставить перед нами 
суспільство. 

– Наступний пост у «Фейсбуці»: «Потрібно день-два –  і все побачимо». Очевидно, він 
відповідає на це запитання. 

Можливо, за день-два все не побачимо, але будемо бачити, як розвиватимуться події, як 
працюватиме Генпрокуратур, наскільки нова влада буде відповідати очікуванням громадян 
України? 

Бо мусите пам’ятати про те, що нова влада під прицілом громадян України. Це не той 
приціл, який є в рушниці, але це набагато гірший приціл.Це те, за що будете відповідати, бо 
може бути ще більший Майдан. 

– Я це ж саме сказав прокурорам, коли я мав з ними зустріч двічі, як я вже згадав. Я їм 
сказав, що суспільство вже є не те, що було раніше, суспільство вже не хоче бути таким, як 
було раніше. Тому прокуратура повинна міняти абсолютно свою роботу. 

 

 


